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EDITORIAL

El projecte ‘5G rural i salut’ 
està impulsat pel Govern 
per humanitzar i fer més efi-
cient l’assistència sanitària.
El projecte està liderat per Co-
EbreLAB, i2CAT, la Fundació 
TIC Salut Social, la Regió Sa-
nitària Terres de l’Ebre, l’ICS 
Terres de l’Ebre i l’Hospital Co-
marcal de Móra d’Ebre. El seu 
objectiu és millorar els serveis 
sanitaris proporcionant una 
atenció més àgil i personalit-
zada.
S’han iniciat dues proves pilot 
de monitoratge de pacients a 
domicili a les Terres de l’Ebre. 
El primer consisteix en incor-
porar un equip de comunica-
cions mòbils amb tecnologia 
5G, al procés d’atenció domi-

ciliària per millorar les comu-
nicacions dels dispositius que 
utilitzen els professionals en la 
seva pràctica clínica. Per això 
es dotarà als equips d’Atenció 
Primària de l’ICS d’uns dispo-
sitius mèdics portables que 
faciliten l’assistència sanitària 
quan van als domicilis de les 
persones ateses. Amb la incor-
poració del 5G es faciliten les 
comunicacions i la transmissió 
de la informació.
El segon projecte definirà un 
nou procés assistencial de te-
lemedicina capturant la infor-
mació associada a dispositius 
mèdics a l’entorn domiciliari 
de les persones ateses, trans-
metent dades consultables a 
l’Estació de Treball Clínica dels 

Des d’antic els rius i els 
cursos d’aigua han tingut 

una enorme importància.
Els pobles nòmades deixaven 
de ser-ho quan trobaven un 
corrent d’aigua poderós per as-
sentar-se al seu redós. Els ro-
mans buscaven llocs estratègics 
on hi hagués aigua per alimen-
tar les seves ciutats i si no n’hi 
havia prou, construïen canalit-
zacions i aqüeductes per fer-la 
córrer fins al punt exacte. Totes 
les cultures han retut homenat-
ge als déus i deesses protec-
tores dels rius, i amb els canvis 
de nom corresponents, al final 
la divinitat era sempre la ma-
teixa. Hapi era la deessa del riu 
Nil; Dagan del Tigris i Damkina 
de l’Eufrates, on va començar 
la civilització; Saraswati prote-
gia l’Indo, igual com Ganga el 
Ganges, Sequana el Sena, Yara 
l’Amazones i Zin Kibaru, el Ní-
ger.
L’Ebre, haurà tingut en algun 
moment alguna divinitat pro-
pícia i antiga que se n’ocupés? 
La mitologia catalana parla dels 
gambusins i de les dones d’ai-
gua, però al riu Ebre, per po-
derós i magnífic, es veu que 
no li calia qui el protegís de les 
maleses de la gent. Fins ara, que 
sí que li cal, perquè quan la se-
quera s’està deixant sentir amb 
força, hi ha qui ha vist la solu-
ció per a les conques interiors 
de Catalunya en les aigües que 
baixen per l’Ebre.
En aquest punt s’estan alçant 

veus amb opinions contraposa-
des. Fa tot just dos dies que la 
Cambra de Comerç de Barce-
lona, en la persona del seu vi-
cepresident primer, Eloi Planes, 
durant la presentació de l’infor-
me “De la sequera a la transició 
hídrica”, va dir que la intercon-
nexió de les xarxes del Consorci 
d’Aigües de Tarragona amb el 
sistema Ter-Llobregat, que faria 
arribar l’aigua Barcelona i l’àrea 
metropolitana, és indispensa-
ble. Només seria en el cas que la 
sequera s’allargués fins el 2025.
A l’altra banda, l’Associació 
d’Empreses de les Comarques 
de l’Ebre (AECE) ha aixecat el 
seu “no” més rotund a la possi-
bilitat d’aquesta interconnexió 
de xarxes, perquè consideren 
que segur que hi ha altres solu-
cions més eficients per resoldre 
el problema barceloní.
De forma paral·lela, tanmateix, i 
en contraposició, els arrossaires 
escolten amb estupor les veus 

dels uns i dels altres, pendents 
de veure si es confirma que 
enguany podran disposar de 
l’aigua de reg habitual per uns 
camps que han d’estar banyats 
d’Ebre perquè les plantes fruitin 
com s’espera. Als arrossaires els 
hi va la vida en un sí o un no.
Ara bé, l’acció i les condicions 
anatòmiques del riu no depe-
nen només del que les institu-
cions decideixin, sinó també de 
la capriciosa climatologia que 
exerceix la seva acció kàrmika 
amb tota contundència, ara que 
tothom es lamenta per haver 
deixat de fer una sèrie d’acci-
ons i d’inversions que hauri-
en millorat, i molt, la gestió de 
l’aigua, abans d’entrar en estat 
d’alerta i, precisament, per evi-
tar entrar-hi. Perquè si l’Ebre 
disposa de menys aigua dolça, 
voldrà dir que n’hi haurà més 
de salada. Per això la Comu-
nitat de Regants de l’Esquerra 
ja estan en marxa amb el des-

plegament d’una prova pilot de 
drenatge d’aigua salada en 60 
ha d’arrossars. Així volen reduir 
el consum de reg, diversificar 
els conreus i ajudar a combatre 
les plagues que, com el cargol 
poma, fan mal de veritat.
El canal Segarra-Garrigues, la 
interconnexió amb el Ter-Llo-
bregat, des de les Terres de 
l’Ebre tot es veu con una ame-
naça, perquè si no es calcula bé 
el volum d’aigua que pot arribar 
a portar l’Ebre, potser les coses 
aniran maldades i es despullarà 
un sant per vestir-ne un altre.
L’Ebre no té déu ni deessa, però 
els que per la seva activitat en 
depenen, saben molt bé com 
adorar-lo, com bentractar-lo, 
com agrair-li la biodiversitat que 
es fa a les seves ribes i la riquesa 
que aporta en tots sentits. La 
vida es crea al redós de l’aigua i 
ens calen les veus del riu per sa-
ber que millor o pitjor, tindrem 
futur i continuarem.

Les veus del riu

El projecte ‘5G rural i salut’ millorarà la prestació 
de serveis de salut a les zones rurals de les TTEE

professionals. Això contribuirà 
a millorar la gestió de les pa-
tologies, reduir el nombre de 
desplaçaments al centre mè-
dic, optimitzar els recursos, i 
validar que l’ús de la tecnologia 
5G garanteix el monitoratge de 
les persones al domicili.

La Generalitat està completant 
la instal·lació del 5G mentre 
l’equip de treball està impul-
sant l’assaig de connectivitat 
amb un equip mòbil que ava-
luarà la fluïdesa de la 5a ge-
neració de les tecnologies de 
telefonia mòbil.
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El Departament de Salut ha 
donat un impuls a la cons-
trucció de nous equipaments 
sanitaris a la Regió Sanitària 
de l’Ebre. En aquest últim any 
s’han licitat i iniciat, projectes 
per valor de fins a 60 milions 
d’euros, entre els quals des-
taca especialment el projecte 
d’ampliació i modernització 
de l’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta (HTVC), però tam-
bé la renovació quirúrgica de 
l’Hospital Comarcal de Móra 
d’Ebre (HCME), entre d’altres. 
L’ampliació de l’HTVC, amb 
una inversió de 38,7 milions, 
contempla una obra de nova 
construcció de 10.618,38 m2.

Salut inverteix 
60 M€ en la 
millora dels 
centres de salut 
de la Regió 
Sanitària Terres 
de l’Ebre

Prop d’un centenar de pagesos i 
veïns tallen la C-12 a Tortosa contra 

el cànon “indiscriminat” que els 
cobren pels pous

POLÍTICA
Puigdemont anuncia que serà candidat el 12-M per “fer possible 
la restitució de la presidència il·legalment destituïda”

Una dotzena de tractors i ve-
hicles agrícoles es van plan-
tar a la rotonda de Jesús, a 
Tortosa i van tallar, des de 
les nou del matí d’ahir di-
jous, la carretera C-12, una 
de les principals vies d’accés 
a la capital ebrenca. Van ser 
prop d’un centenar de veïns 
i pagesos afectats pel cànon 
de l’aigua dels pous que de-
nuncien que s’ha començat a 
cobrar “indiscriminadament” 

sense distingir entre els usos 
d’autoconsum i els agríco-
les, que n’estan exempts. Les 
comunitats de regants han 
rebut factures caríssimes per 
un trimestre. Un exemple són 
els 14.000 euros per tres me-
sos que s’ha cobrat a la co-
munitat de regants del Pou 
de les Barberanes de Jesús, 
o els 5.000 euros que han de 
costejar alguns pagesos pel 
consum de 2023. (ACN)

El DOGC ha publicat el decret 
de convocatòria de les elec-
cions i el Parlament va que-
dar dissolt. Per tant, comença 
el compte enrere cap al 12 de 
maig i per la constitució de la 
cambra i l’elecció de la presi-
dència de la Generalitat.
Noves eleccions i mateixos 
candidats. La repetició de la 
majoria de caps de llista que 
ja ho van ser el 2021 sintetitza 
la paradoxa catalana: es pre-
tén sortir del bloqueig amb els 
actors principals que han con-
tribuït a gestar-lo?. El retorn 
de Puigdemont i els pactes 
postelectorals seran al centre 
de la campanya.
Carles Puigdemont estarà a 
la cursa de les eleccions del 
12-M com “el candidat de la 
restitució”. En una conferència 
a l’Ajuntament d’Elna, a la Ca-
talunya Nord, l’expresident ha 
anunciat que serà el candidat 
de Junts als comicis, tal com 
li havia demanat el partit, “per 
fer possible la restitució de la 

presidència il·legalment desti-
tuïda pel 155”. 
També ha deixat clar que “re-
nuncia” a formar part de les 
llistes als comicis del Parla-
ment Europeu del pròxim 9 de 
juny, i ha reclamat que la can-
didatura del 12 maig vagi “més 
enllà” de les sigles de Junts 
per Catalunya. 
Si bé la llei d’amnistia no haurà 
entrat en vigor per la campa-
nya electoral, sí que podria es-
tar-ho per a un eventual debat 
d’investidura.
D’altra banda, en clau 12-M, 
Esquerra Republicana ha ini-
ciat aquest dimarts el procés 
intern per escollir i procla-
mar les candidatures per a les 
eleccions al Parlament de Ca-
talunya del proper 12 de maig. 
El Consell Nacional del partit 
ha aprovat el reglament de les 
eleccions a la cambra catala-
na, el document que regula 
el procés de confecció de les 
llistes electorals del partit.
Com ja es va fer a les anteriors 

eleccions al Parlament, el pro-
cediment d’elecció de candi-
dats serà per primàries per al 
cap de cartell, per a la demar-
cació de Barcelona i per als 
caps de llista de les altres de-
marcacions, Girona, Tarrago-
na i Lleida. Aragonès serà cap 
de llista per segona vegada.
Per la seva part, el PSC ha 

Salvador Illa serà el cap de 
llista del PSC a les eleccions 
del 12-M al parlament. Així ho 
han decidit els militants en el 
quinzè congrés de la forma-
ció, en el qual, el PSC també 
l’ha ratificat com a primer se-
cretari. La votació del cap de 
llista s’ha fet a mà alçada per 
primera vegada en la histò-
ria dels congressos del PSC. 
Illa aspira a tornar a guanyar 
les eleccions, com ja va fer 
el 2021, amb l’esperança de 
poder presidir la Generalitat i 
posar fi a “deu anys perduts de 
governs independentistes”.

L’expresident 
renuncia a

formar part 
de les llistes al 

Parlament Europeu

convocat per al 27 de març 
una reunió extraordinària del 
Consell de Federació de les 
Terres de l’Ebre per designar 
els candidats que s’hagin de-
cidit presentar per formar part 
de la llista de la circumscripció 
de Tarragona, seguint el no-
menament de les agrupacions 
locals.

El delegat del Govern
a les Terres de l’Ebre, Albert 
Salvadó, va fer balanç de la 
legislatura
El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Albert Salva-
dó, va fer balanç de la legis-
latura, que es va acabar de 
manera abrupta amb la con-
vocatòria d’eleccions antici-
pades per part del president 
Pere Aragonès, un cop tom-
bats els pressupostos de la 
Generalitat per enguany, al 
Parlament. En una entrevista 
concedida a Canal TE, va aju-
dar a esvair dubtes sobre quins 
són els projectes que estan 
encarrilats i quins es quedaran 
a la vora del camí a l’espera de 
que puguin ser represos (o no) 
pel futur executiu sorgit de 
les urnes, que per una simple 
qüestió d’aritmètica, haurà de 
ser compartit. Salvadó, que va  
considerar que la necessitat 
política d’avançar els comi-
cis “no és una bona notícia”, 

va confirmar que les tres lleis 
que afectaven directament 
al territori (la de correbous, 
Memòria Democràtica i Fons 
Agraris) queden al calaix per 
ser represes des de zero, si 
escau. Així mateix, va precisar 
que si bé els fons nuclears no 
perillen, sí que l’actual situa-
ció “no ajuda” perquè impo-
sarà endarrerir procediments.
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L’alcalde explica 
el pressupost 

municipal
Més d’un centenar de per-
sones va assistir a l’audi-
ència pública de l’alcalde 
de Tortosa, Jordi Jordan, 
de presentació de les or-
denances i el pressupost 
municipal de 2024. L’alcal-
de va exposar “un pressu-
post equilibrat d’ingressos 
i despeses, amb un incre-
ment respecte al 2022 del 
27,53%”. Així, el pressupost 
municipal d’enguany és de 
45,5 milions, amb un capí-
tol d’inversions que puja 
un total de 4,9 milions. 
“El pressupost 2024 s’em-
marca en el Pla d’Actuació 
Municipal 2023/2027 i res-
pon a les necessitats de la 
ciutat, potenciant l’activitat 
econòmica, fent de Torto-
sa una ciutat més amable, 
amb una major atenció a 
la via pública, així com un 
municipi més resilient al 
canvi climàtic”, va explicar 
Jordan.

El ple de l’Ajuntament de 
Tortosa ha aprovat, en ses-
sió extraordinària, iniciar el 
procediment per incloure 
el municipi al règim especi-
al en matèria d’inundabilitat. 
L’acord s’ha pres de manera 
unànime i ara es traslladarà a 
la Comissió d’Urbanisme de 
les Terres de l’Ebre (CUTE), 
que tindrà un termini de tres 
mesos per resoldre la sol·lici-
tud. 
Per la seua banda, la CUTE 
demanarà informe vinculant 
a la Confederació Hidrogràfi-
ca de l’Ebre, i a Protecció Ci-
vil, que l’haurà d’emetre en el 
termini d’un mes.
Segons una memòria redac-
tada per l’arquitecte Sebastià 
Jornet, Tortosa no pot créixer 
cap a zones no inundables, i 
per demostrar-ho analitza el 
territori des de diferents ves-
sants: la idoneïtat territorial; 

Acord unànime per 
traslladar la petició a la 
Comissió d’Urbanisme, 

que té un període de tres 
mesos per resoldre

la idoneïtat urbanística; la 
idoneïtat dotacional d’equi-
paments; el règim d’inunda-
bilitat del riu; idoneïtat to-
pogràfica i els condicionants 
territorials i ambientals. 
Es tracta d’un document que 
justifica que el municipi pu-

gui sotmetre’s al règim espe-
cial indicat a l’article 9 quar-
ter, apartat 4 del reglament 
de domini públic hidràulic. 
De fet, segons l’estudi de 
Jornet, la proporció de sòl 
susceptible de creixement de 
la ciutat dins la zona de flux 
preferent del riu Ebre supera 
el 75% de la seua totalitat, per 
la qual cosa queda justificada 
la impossibilitat d’orientar els 
futurs creixements cap a zo-
nes no inundables.
Una vegada reconegut el 
règim especial en matèria 
d’inundabilitat, caldrà un in-
forme d’excepcionalitat so-
bre la parcel·la del pla parcial 
Camí de Roquetes. 
Paral·lelament, l’Ajuntament 
treballa en la modificació 
puntual del POUM, ja que els 
terrenys han de passar de sòl 
residencial a equipament sa-
nitari.

L’Ajuntament aprova iniciar el procediment per 
incloure el municipi al règim especial 

en matèria d’inundabilitat

PLE

L’Ajuntament de Tortosa està 
treballant, juntament amb 
la Generalitat de Catalunya, 
per superar “la greu situació 
que travessa l’Hospital Santa 
Creu de Jesús i assegurar-ne 
la continuïtat”. Aquesta insti-
tució sanitària arrossega “un 
dèficit estructural d’1,62 mi-
lions d’euros, herència dels 
anteriors governs liderats per 
Meritxell Roigé, segons s’ha 
conegut després que l’actual 
equip de govern i el seu alcal-
de, Jordi Jordan, hagin rebut 
un estudi de l’empresa que 
audita el centre”.
“Des del moment que vam 
entrar a governar la ciutat de 
Tortosa vam tenir molt clar 
que l’Hospital de la Santa 
Creu era una de les nostres 
prioritats en l’acció de govern, 
i per això vam voler saber de 
primera mà quin és el seu es-
tat de salut i ser transparents 
amb la ciutadania”, ha indicat 
Jordi Jordan que ha assegu-

L’Ajuntament de Tortosa treballa, juntament amb 
la Generalitat, “per garantir la continuïtat de 

l’Hospital Santa Creu de Jesús” La portaveu de Junts per Tor-
tosa, Meritxell Roigé, ha car-
regat “contra el govern tripar-
tit per intentar amagar la seva 
incapacitat de gestió culpant a 
l’anterior govern municipal de 
les pèrdues a l’Hospital de Je-
sús”, tot recordant que “el se-
nyor Jordan i la senyora Lleixà 
ja porten més de nou mesos 
gestionant la ciutat. És esper-
pèntic que després de 16 anys 
de tancaments en positiu del 
nostre govern, ara que el se-
nyor Jordan i la senyora Lleixà 
tenen l’alcaldia i tanquen en 
pèrdues, la culpa sigui nostra, 
a qui pretenen enganyar?”. Al 
2020, “el departament de Salut 
presidit per la consellera d’ERC 
Alba Vergès, i amb la senyora 
Lleixà com a gerent territorial, 
va retallar l’aportació de la PIA 

El centre sanitari i 
residència de gent gran 

“té un dèficit 
estructural d’1,62 
milions euros al 

tancament de l’exercici 
de 2023”

rat que l’hospital està “en risc 
de continuïtat si no es fa res”. 
L’alcalde ha indicat que “enca-
ra és aviat per explicar quines 
mesures caldrà dur a terme, 
però en qualsevol cas ha vol-
gut tranquil·litzar l’equip humà 
que fa possible el funciona-
ment de l’Hospital Santa Creu 
de Jesús i la residència, i tam-
bé als ciutadans pel que fa a la 
qualitat assistencial del centre”. 
L’alcalde de Tortosa i president 
del Consell d’Administració de 
l’Hospital de Santa Creu, Jordi 

Roigé: “Els últims 16 anys sempre hem 
tancat en positiu l’Hospital de Jesús”

Jordan, ha mantingut aques-
ta setmana una reunió “amb 
els representants sindicals del 
centre sanitari per explicar-los 
de la greu situació que traves-
sa la institució. Ha fet arribar 
una carta a tots i cadascun 
dels treballadors per tal d'in-
formar-los de primera mà que 
està treballant amb la Genera-
litat de Catalunya per garantir 
la continuïtat de l’hospital i la 
residència”.
L’alcalde ha assenyalat “a 
l’anterior equip de Govern i a 
l’exalcaldessa, Meritxell Roigé, 
com a màxim responsable de 
l’actual situació de l’Hospital 
de Santa Creu de Jesús. La 
mala gestió de l’anterior alcal-
dessa i els anteriors governs 
ha portat l’hospital municipal 
al límit, a punt del tancament. 
Ella ho sabia i no va fer res du-
rant tots els anys al capdavant 
de la institució per solucionar 
aquest problema”, ha indicat 
Jordi Jordan.

“La incapacitat de gestió del senyor Jordan, i la 
seva submissió al govern de la Generalitat,
provoca pèrdues a l’Hospital durant el seu 

primer any d’alcalde”

(Programa d’Integració Assis-
tencial) a l’Hospital de Jesús 
en prop de 2 milions d’euros, 
rebaixant una de les princi-
pals fonts d’ingressos. Des de 
llavors, gràcies a les gestions 
polítiques del govern munici-
pal de Junts per Tortosa, es va 
aconseguir finançament extra-
ordinari per part del govern de 
la Generalitat per poder tancar 
l’any sempre en positiu. Quan 
un és alcalde, ha de fer la feina 
d’alcalde, cal buscar els recur-
sos defensant la tasca feta a 
l’Hospital de la Santa Creu da-
vant d’altres administracions. 
És evident que l’alcalde està 
sotmès al govern de la Gene-
ralitat i ha prioritzat els interes-
sos de partit davant la defensa 
dels interessos de l’Hospital de 
Jesús i de l’Ajuntament”.
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El radar mòbil sanciona 57 vehicles que 
superaven els 45km/h pel casc urbà

Detenció del 
propietari d’un 

bar
La Policia Local d’Amposta 
va detenir, dimarts, el pro-
pietari d’un bar per tràfic de 
drogues. El bar tenia decre-
tada una ordre de tancament 
des del passat 13 de març. Els 
agents del cos de seguretat 
local es van personar al lo-
cal, alertats pel fet de pos-
sible activitat a l’interior. En 
accedir van comprovar que 
tot el bar estava en marxa i 
que a l’interior hi havia di-
ferents clients consumint. 
Amb l’ajuda de Gora, mem-
bre de la Unitat Canina, els 
agents van trobar tres dosis 
de marihuana i nou dosis de 
cocaïna amagades i prepara-
des per a la seva venda. 
Després d’identificar totes les 
persones que hi havia a l’in-
terior i al propietari del bar, 
els agents van detenir aquest 
últim per tràfic d’estupefa-
ents, a més de denunciar-lo 
en matèria de joc il·legal.

SUCCESSOS

Després que durant el 2023 
el radar mòbil ha fet controls 
pedagògics a la ciutadania 
per informar-los de la velo-
citat de 30km/h a tot el casc 
urbà, tal i com estableix la llei 
de l’Estat, la setmana passada 
es van fer controls dissuaso-
ris a sis punts diferents de la 
ciutat. “Seguim amb la volun-
tat pedagògica i per això vam 
seguir avisant als que superen 

els 30km/h i hem sancionat  
als que superaven els 45km/h”, 
destaca l’inspector en cap de 
la Policia Local, Josep Massa-

na. Així, de l’11 al 17 de març 
es van instal·lar en diferents 
vies de la ciutat i van contro-
lar fins a 673 vehicles en sis 
punts diferents. D’aquests, 
372 anaven a una velocitat 
superior als 30 km/h perme-
sos, i d’aquests, fins a 57 es 
van sancionar perquè supera-
ven els 45 km/h. 
La velocitat màxima registra-
da va ser de 71km/h.

Jornades 
de Cultura 
Menstrual

Oferir a la ciutadania l’opor-
tunitat d’endinsar-se en 
el coneixement del cicle 
menstrual i tots els con-
ceptes que se’n deriven i en 
totes les fases vitals de la 
dona, des de la menarquia 
fins a la menopausa. Aquest 
és el principal objectiu de 
les Jornades de Cultura 
Menstrual que, des de fa tres 
anys, organitza la regidoria 
de Drets Socials i Ciutadania 
de l’Ajuntament d’Amposta i 
Casa de Luna. 
Aquestes jornades, que es 
realitzaran a l’espai muni-
cipal de referència en po-
lítiques de dones, l’Espai 
Dones, seran del divendres 
5 d’abril al dilluns 8. S’han 
programat tallers, xerrades, 
activitats de moviment i un 
club de lectura.
La presentació i la benvin-
guda seran divendres dia 5 
d’abril, a les 17h.

ESPAI DONESAJUTS
L’Ajuntament signa els convenis amb 

sis entitats culturals

L’Ajuntament d’Amposta ha 
formalitzat la signatura dels 
convenis de col·laboració amb 
sis entitats culturals del mu-
nicipi, uns acords en els quals 
el consistori fa una aportació 
econòmica a cada associació 
en funció de la seva activi-

tat anual. En total, l’Ajunta-
ment destina 310.000 euros a 
aquestes entitats.
Les entitats amb les quals s’ha 
rubricat l’acord són:
La Societat Musical la Lira Am-
postina.
La Societat Musical la Unió Fil-

harmònica.
L’Institut d’Estudis Comarcals
L’Associació Deltachamber 
Music Festival.
L’Associació de Teatre i Circ 
de les Terres de l’Ebre.
L’Associació Sociocultural Ta-
rambana.

Cap de setmana intens de la Lira Ampostina 
a l’Auditori Octavi Ruiz

La música i l’humor van inun-
dar l’atmosfera de la Lira Am-
postina el passat 16 de març, 
amb la segona edició de la 
Trobada de Clarinets d’Esco-
les de Música de la Província 
de Tarragona i l’actuació del 
gran Joan Pera.
Amb una participació mas-
siva, professors i alumnes 
es van unir per interpretar 
peces conjuntes i explorar 
nous horitzons musicals en 

un ambient de col·laboració i 
aprenentatge. El concert final a 
l’Auditori Octavi Ruiz va culmi-
nar “amb una exhibició impres-
sionant del talent emergent, 
oferint a la comunitat d’Am-
posta i els seus voltants una ex-
periència musical memorable”.
“El cap de setmana va ser una 
celebració plena d’emocio-
nants activitats i èxits rotunds. 
Aquestes mostres d’èxit ressal-
ten el compromís continu de 

La Lira Ampostina amb l’ex-
cel·lència en totes les seves 
iniciatives”.
D’altra banda, des de l’entitat, 
han informat de l’actuació de 
la Banda Simfònica, demà dis-
sabte (20h) a la Lira Amposti-
na, amb entrada lliure. “És una 
oportunitat imperdible per a 
tots els amants de la música. 
Us esperem amb les portes 
obertes per compartir més mo-
ments inoblidables”.

Torna el Saló de Pasqua amb tres 
dies d’activitats per als menuts 

De dilluns 25 de març a la 
tarda fins el dimecres 27, el 
pavelló 3, conegut popular-
ment com el de les pistes 
blaves, es transformarà en el 
Saló de Pasqua. Torna, per 
trenta-quatrè any, aquesta 
cita lúdica dirigida als infants 
i adolescents de la ciutat. Ho 
farà amb quatre zones dife-
renciades: una zona infantil 

amb sorral, biblioteca i activi-
tats per als nadons; una zona 
de tallers, una zona esportiva 
i una zona d’inflables.
Tot plegat es farà amb la col-
laboració d’entitats, tant es-
portives com socials, que re-
alitzaran activitats com tallers 
de cuina, de samarretes, pin-
tacares, pràctica de diferents 
esports, etc.
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La Federació Catalana de Caça 
de les Terres de l’Ebre s’ha mos-
trat preocupada per l’aplicació 
de la normativa de gosseres i 
per l’observació de drons noc-
turns sobrevolant basses i al-
tres punts del delta. Aquestes 
són dues de les preocupacions 
que el president de la federació 
ebrenca, José Pedro Tomàs, ha 
traslladat al delegat del Govern 
ebrenc, Albert Salvadó, en la 
reunió mantinguda aquest di-
marts. Els caçadors també els 
preocupa que cada cop hi ha 
una “major” presència de gats 
assilvestrats a la zona, que sos-
tenen, són un “perill real” per a 
la nidificació de molts ocells.
En la reunió d’aquest dimarts, 
el sector ha trasllat diversos 
aspectes al Govern que consi-
deren que caldria millorar per 
fer la seva activitat en “millors 
condicions” i per preservar els 
recursos cinegètics i faunístics 
del territori. En concret, el col-
lectiu s’ha mostrat preocupat 
per com s’aplicarà la normativa 
de gosseres, tant pels períodes 
d’adaptació com per l’aplicació 
de temes tècnics, els quals, di-
uen, generen incertesa.

ACTUALITAT
Preocupació 

entre els 
caçadors

144a edició de la fira de la 
mel i l’oli de Catalunya

Aquesta serà una fira que es 
desmarcarà de les anteriors 
edicions més multisectorials. 
La firabril d’enguany comptarà 
amb tres zones diferenciades: 
la Zona d’Artesania, la Zona 
Gastro i la Zona Perelló on es 
potenciaran els dos produc-
tes estrella del Perelló, la mel 
i l’oli. Al mateix espai s’ubicarà 
l’escenari showcooking, barre-
jant així el producte i les seves 
formes més atractives de ser 
cuinat. Així doncs, la Firabril 
del 2024, i a la Zona Perelló, hi 
haurà un gran mercat central 
de mel i oli, on  tots els pro-
ductors locals podran exhibir 
els seus productes de mane-
ra conjunta. Es reforçaran les 
mostres de showcooking amb 
cuiners locals, del programa 
Masterchef, veïns del Perelló 
i del xef Rafel Múria, estrella 

EL PERELLÓ

Michelin, entre d’altres. Tasts 
d’oli i ponències tècniques ar-
rodoniran aquest espectacle 
culinari.
Una Zona Gastro més àm-
plia permetrà el tast de dife-
rents productes gastronòmics, 
acompanyats d’actuacions 
musicals i dj’s durant les hores 
amb més afluència de visitants 
a la fira.
D’entre les moltes activitats 
que es desenvoluparan al llarg 
del cap de setmana hi ha un 
ampli ventall per al públic in-
fantil: tallers i concert infan-
tils, jocs tradicionals, trencada 
d’olles i cercavila amb els ge-
gants, entre altres. "A quant va 
la mel?", serà el concert infantil 
que oferirà el grup La Tresca i 
la Verdesca. Una fira participa-
tiva i per a totes les edats.
A més, d’entre les novetats, 
destaca el sorteig del seu pes 
en mel i oli que, en aquesta 
ocasió, premiarà a una única 
persona que s’emportarà el 
seu pes en mel i en oli.
Cal destacar la incorporació, 
per primera vegada, de la figura 
del crestador-moliner. Aquest 
serà el perellonenc Roger Mar-

DELTEBRE
El Torneig Petits Herois bat el rècord de recaptació i 

entrega 4.196 euros a l’Hospital Sant Joan de Déu
La quinta edició del Torneig 
Petits Herois, organitzat per 
Avatars Academy, ha batut 
el seu propi rècord de re-
captació i ha aconseguit en 
esta edició 4.196 euros, sent 
la xifra més alta recollida en 
les cinc edicions que s’han 
celebrat. 
El passat divendres, el direc-
tor dels Avatars Academy, 
Aleix Franch, va fer l’entre-
ga del xec a l’Hospital Sant 
Joan de Déu de Barcelona. 
Amb esta aportació, el Pe-
tits Herois suma, en les di-
ferents edicions celebrades, 
un total de 18.344 euros en 
donacions a l’Hospital per 
tal d’ajudar els infants amb 
càncer infantil.
Cal recordar que esta cin-

Detenció per 
robatori amb 

força a 
Deltebre

a la gastronomia’.  Així i tot, 
no tot són novetats. L’Abella 
Rock arribarà a la seva terce-
ra edició, el dissabte a partir 
de les 23h, consolidant-se de 
la mà dels Buhos, Xavi Sarrià, 
Miquel del Roig. I per tancar la 
nit, Dijeidepueblo farà gaudir 
els assistents engrandint en-
cara més la Firabril, captant 
la màxima assistència de visi-
tants.

Segons ha informat l’Ajunta-
ment de Deltebre, la Policia 
Local del municipi, conjun-
tament amb els Mossos d’Es-
quadra, van detenir la mati-
nada de dimarts passat, a un 
home de nacionalitat espa-
nyola per robatori amb força a 
un supermercat de la localitat 
del Baix Ebre. 
La persona detinguda acumula 
23 antecedents policials, entre 
els quals furts, lesions, temp-
tatives de robatori i atemptat 
contra els agents de l’autoritat.

galef Montané, actual director 
de sommeliers del grup Com-
partir i Disfrutar, segon millor 
restaurant del món al 2023 
del rànquing The World’s 50 
Best Restaurants. El cresta-
dor-moliner serà la persona 
encarregada d’inaugurar la fira 
i apadrinar-la. En aquest cas, 
el sommelier perellonenc amb 
més projecció mundial, oferirà 
una ponència magistral: ‘El vi 

 
Firabril al Perelló el

 12, 13 i 14 d’abril 
de 2024 

quena edició del Torneig Pe-
tit Herois es va celebrar els 
dies 9 i 10 de febrer al Camp 
de l’Aube Josep Maria Tor-
res. 
Es van disputar les categories 
Infantil F7 i Aleví primer any, 
i va ser un gran èxit d’orga-
nització i de participació. Els 
Avatars i el RCD Espanyol 
van ser els guanyadors. 
Des de l’entitat Avatars Aca-
demy, i en concret el seu 
director, Aleix Franch, han 
agraït “la col·laboració de 
tots els voluntaris, col·labo-
radors, clubs i totes aquelles 
persones que van aportar el 
seu granet de sorra per se-
guir fent créixer aquest pro-
jecte solidari, i ajudar a qui 
més ho necessita”.

DELTEBRE
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Aquest cap de setmana, Je-
sús celebra els 30 anys de la 
constitució de l’EMD.
El 22 de març de 1994, la 
Generalitat signava el de-
cret pel qual es creava una 
nova figura administrativa 
per a la seua gestió i auto-
govern.
Amb motiu d’aquesta cele-
bració, demà dissabte 23 de 
març es realitzaran tot un 
seguit d’actes per a com-
memorar aquesta efemèri-
de. 
El mati estarà destinat als 
actes més protocolaris, i 
també acollira una assem-
blea de l’agrupació d’EMD 
de Catalunya. 
A la tarda hi haurà tot un se-
guit d’actuacions musicals i 
un aperitiu de celebració.

L'AMETLLA DE MAR

30 anys de 
l’EMD

JESÚS
El Passeig de Gas, Camí Escolar de l’escola 21 

d’Abril, ja és una realitat
El Passeig de Gas, camí esco-
lar de l’Escola 21 d’Abril, ja es 
troba plenament operatiu, do-
nant un important pas cap a la 
mobilitat sostenible i segura. 
Així, complint plenament l’ob-
jectiu de pacificar el trànsit a 
la zona de l’Escola 21 d’Abril, 
millorant significativament la 
seguretat dels alumnes i les 
seves famílies.
L’Alcalde de l’Aldea, Xavier 
Royo mostra la seva satis-
facció per acabar les obres i 
“per dotar a l’escola 21 d’Abril 
d’un camí escolar exclusiu, 
que dona tota la seguretat 
possible, amb la conseqüent 
pacificació del trànsit, on 
poden accedir tant patinets, 
com vianants, com ciclistes al 
Passeig de Gas, exclusiu per 
a ells. Hem millorat conside-
rablement l’entorn, i dotem 

L’ALDEA

al municipi d’una xarxa més 
de passeig, que s’afegeix al 
Passeig de la Via. Veiem que 
l’acceptació ha estat altament 
positiva per part de la pobla-
ció”.
Una millora considerable de 
la qualitat de vida i de l’entorn 
que connecta directament 
amb l’avinguda Catalunya i 
deixa el carrer Monturiol per 
al transit de vehicles. Zona 
de petó i adeu per facilitar a 
les famílies deixar els alum-
nes al centre sense cap tipus 
de perill, amb estacionament 
exclusiu per als mestres del 
centre, pàrquing senyalitzat 
per als usuaris, arbres, jar-
dineres, mobiliari urbà i il·lu-
minació, confeccionen els 
300 metres del Passeig de 
Gas, camí escolar de l’Esco-
la 21 d’Abril, com una obra 
necessària per al dia a dia de 
les famílies i dels alumnes de 
l’escola 21 d’Abril. 
L’obra s’ha portat a terme dins 
del Projecte d’actuacions vin-
culades a la mobilitat segura 
i sostenible, la pacificació del 
trànsit i la reducció de l’acci-
dentalitat a l’accés de l’Escola 

realitzar sobre el terreny una 
sessió formativa amb tots els 
professors i alumnes del centre 
escolar al mateix passeig per 
ensenyar-los el camí escolar, 
per on circular amb seguretat, 
i per fer-ne un bon us.
L’Ajuntament de l’Aldea també 
ha fet arribar a tots els alumnes 
i professors del centre la info-
grafia amb els detalls i reco-
manacions.

21 d’Abril i a les travesseres, 
amb una inversió de 150.000€.
Per al bon funcionament del 
passeig l’Ajuntament de l’Al-
dea ha confeccionat una do-
ble infografia detallada amb 
la nova accessibilitat i el pàr-
quing de l’escola. La regidora 
d’Acció Cultural i Educativa 
Annabel Blanch, acompanyada 
del Coordinador de la Guàrdia 
Municipal, Isaac Gilabert, van 

Important pas cap a la 
mobilitat sostenible i 

segura

Avui divendres 
s’inaugura la 31a 

edició. La Fira 
s’allargarà fins a la 
tarda de diumenge

 

Tot a punt per a la 
31a Fira Alternativa 

Seguint la tradició, el pri-
mer dels esdeveniments de 
l’agenda primaveral del mu-
nicipi serà l’arribada de la 
Fira Alternativa, coincidint 
amb el cap de setmana del 
Diumenge de Rams, amb 
una gran diversitat de pro-
ductes artesanals, de quilò-
metre zero i de proximitat 
que s’exposaran, aquest any, 
a la zona del parc del Bon 
Repòs.
La Fira Alternativa compta 
amb una gran afluència de 
públic i és una de les més im-
portants del territori. Aquest 
any de nou es donaran cita 
prop d’un centenar de pa-
radistes de roba, alimen-
tació, bijuteria, cosmètica, 

la Batucada Kalakatà, a les 
20 h actuarà “Vicent, el geni 
vident” i a les 21h hi haurà un 
nou espectacle de foc noc-
turn.
I finalment, diumenge al 
matí hi haurà novament 
dues cercaviles itinerants, 
“El Pallasso pil pil” i “Bojos 
equilibris”, a les 12 i a les 
13.30h, però primer actuarà 
la Colla Gegantera, a les 11h. 
A les 18h es celebrarà la 
darrera de les cercaviles 
itinerants, a les 19.30h l’úl-
tim dels espectacles de foc 
nocturn i la cloenda de la 
Fira serà a les 20h.

joguines o art, entre altres 
productes com l’alimentació, 
tots ells amb un denominador 
comú: l’elaboració amb pro-

ductes naturals, sostenibles 
i respectuosos amb el medi 
ambient o utilitzant tècniques 
artesanals. A més, la barra dels 

Quintos i Quintes del 2004 
també estarà present a la Fira.
Aquest any la gran novetat és 
el canvi d’ubicació; s’instal·la-
rà al voltant de tot el parc del 
Bon Repòs, ocupant la zona 
central i les dues voreres, les 
de l’Av. Batlle Josep Pijoan, i 
la del carrer Pau Casals.

Actes paral·lels

Per complementar la Fira hi 
ha moltes activitats i actuaci-
ons programades tant pel di-
vendres com per a tot el cap 
de setmana. La inauguració 
oficial serà avui a les 17h, a les 
18h hi haurà un espectacle de 
malabars amb ganivets i ja a 
les 20h es durà a terme l’es-
pectacle de foc nocturn.
Dissabte al matí hi haurà dues 
cercaviles itinerants, “Per tot 
lo alt” i “Bojos equilibris”, a les 
11 i a les 13h, i a les 12h ac-
tuarà la Xaranga Suquet Ca-
lero. Ja en sessió de tarda, a 
les 19h arribarà l’actuació de 
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Presentació de  ‘La número 25’, 
l’obra guanyadora del premi de 

narrativa Sebastià Juan Arbó

L’escriptor tortosí Bernat Na-
varro va guanyar el premi de 
narrativa Sebastià Juan Arbó 
2023 amb l’obra de literatura 
històrica “La número 25”, que 
ha publicat l’editorial Cossetà-
nia. El cap de setmana passat, 
a l’Església Nova de la Ràpita, 
va tenir lloc la presentació.
L’acte el va dirigir per la perio-
dista Marina Pallás.
Bernat Navarro Porter és mes-
tre, tot i que ha treballat en 

diversos àmbits del món de 
l’ensenyament des de fa qua-
ranta anys, a Tarragona, Bar-
celona, Reus i Tortosa com a 
educador i ensenyant bàsica-
ment, encara que els darrers 
quinze anys de la seua activitat 
professional els ha dedicat a 
l’assessorament de projectes 
educatius i a la formació del 
professorat. Dimecres va tenir 
lloc la presentació a la Biblio-
teca de Tortosa.

LA RÀPITA

montsià

Acció Climàtica 
començarà les 

estructures de resguard 
de la badia dels Alfacs 

el mes de maig

Finalitzen les obres de les guardes de les 
basses per evitar l’entrada d’aigua del mar 

als arrossars

El Departament d’Acció Climà-
tica ha finalitzat la construc-
ció i reforç de les guardes de 
les basses del delta per evitar 
que la crescuda del nivell del 
mar inundi d’aigua salada els 
arrossars propers. Les obres 
han suposat habilitar dics de 
4 metres d’amplada i 1,2 me-
tres per sobre el nivell del mar 
al llarg de 58 quilòmetres al 

DELTA DE L’EBRE

voltant de les llacunes, davant 
la previsió d’un creixement de 
80 centímetres a finals de se-
gle. Amb l’ajuda de bombes 
alimentades amb energia solar 
es bombarà aigua dolça a l’in-
terior per contrarestar l’entra-
da d’aigua del mar. La previsió, 
en el marc de l’Estratègia Del-
ta, és completar en tres anys 
la construcció de les guardes 

interiors de la badia dels Alfacs 
-que començarà al maig- i del 
Fangar. (ACN)

Implanten a l’hemidelta esquerra 
de l’Ebre un sistema de drenatge 
de l’aigua salada per millorar els 

conreus
La Comunitat de Regants de l’Esquerra desplega una prova pilot de drenat-
ge d’aigua salada en 60 hectàrees d’arrossars que ha de servir per reduir el 
consum de reg, ajudar a combatre plagues com el caragol maçana i diver-
sificar els conreus actuals. 
La salinització és un dels més seriosos problemes als quals s’enfronten els 
pagesos del delta de l’Ebre, on moltes zones es troben pràcticament al ma-
teix nivell d’un mar que segueix creixent. Amb el desplegament d’una xarxa 
de canonades de deu quilòmetres s’evacuarà l’aigua salada que es filtra pel 
subsol cap a un pou i, posteriorment, s’abocarà als desguassos. Això no 
només ha de millorar el rendiment dels arrossars, sinó també poder intro-
duir nous conreus fins ara inviables. (ACN)

Prop d’una quarantena de grups 
i més de 400 atletes participaran al 

8è Ràpita Fusion Dance Festival
Aquest cap de setmana, dies 23 i 24 de març, el pavelló municipal d’esports de 
la Ràpita acollirà la vuitena edició del Ràpita Fusion Dance Festival. Dos dies 
d’exhibicions on hi haurà més d’una trentena de modalitats de ball diferents, 
com pot ser el flamenc, el hip-hop o les sevillanes entre d’altres. Enguany, el 
festival comptarà amb fins a 36 grups d’arreu l’Estat i prop de 400 ballarins i 
ballarines. A més, també hi haurà la presència d’alguns atletes que competei-
xen en campionats mundials. L’entrada és gratuïta i s’espera que durant tot el 
cap de setmana passin prop de 3.000 persones per a visitar el festival.
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ALCANAR

Llança’t, el programa 
d’Activitat Física per a la Gent 

Gran del municipi

L’exdirectora de 
l’Hospital de Tortosa 

Verge de la Cinta 
impulsarà un model 

assistencial més 
eficient

AMPOSTA

LA RÀPITA SANT JAUME

El cap de setmana passat, sant 
Jaume d’Enveja va celebrar la 
primera calçotada popular.
La iniciativa va ser un gran èxit 
de participació i acollida. Es 
van cuinar més de 4.700 cal-
çots per als assistents.
Des de l’Ajuntament es volia 
agrair “a tothom qui va fer-ho 
possible, en especial al super-
mercat Ametller Origen per la 
col·laboració, i a la Comissió 
de Festes per estar sempre al 
peu del canó i organitzar ac-
tivitats d’aquest nivell per a la 
gent del poble”. Per tant, ja cal 
pensar en la segona edició.

ULLDECONA

L’Ajuntament d’Ulldecona 
ha presentat ja el cicle Pa-
trimonium, corresponent al 
2024, i que ha començat 
esta mateixa setmana. 
Es tracta de la sisena edi-
ció d’un cicle d’activitats 
orientades a eixamplar i 
enriquir el significat del pa-
trimoni en totes les seves 
possibilitats i com la seva 
gestió es converteix en una 
eina de dinamització i im-
plicació de la societat civil. 
El cicle d’enguany gira al 
voltant de l’efemèride del 
750 aniversari de la 2a Car-
ta de Població de la vila, 
sota el nom Sant Lluc d’Ull-
decona (1274- 2024). 
L’acte inaugural es va ce-
lebrar ahir dijous dia 21 de 
març a l’Antic Molí de Cè-
sar Martinell.

El grup impulsor per a la 
creació d’un gimnàs municipal 
a la Ràpita ha anunciat per 
mitjà d’una nota de premsa, 
la decisió de manifestar-
se davant l’ajuntament per 
aconseguir que l’equip 
de govern escolti la seva 
demanda. Tot va començar 
el passat mes de gener quan 
dues dones del municipi van 
iniciar la campanya de recollida 
de signatures de suport entre 
els veïns, arreplegant-ne 864 
procedents de totes les franges 
d’edat, i les van presentar a 
l’ajuntament per demanar la 
posada en marxa d’aquest 
equipament públic.

El grup impulsor 
d’un gimnàs 
municipal, 

insisteix en les 
reclamacions

Primera 
calçotada 

popular, amb 
gran èxit de 
participació

Nova edició 
del cicle 

Patrimonium

SANTA BÀRBARA

Després del procés de selec-
ció per a la coordinació de 
la guàrdia municipal de San-
ta Bàrbara, l’alcalde, Antonio 
Ollés, ha revelat la resolució 
després de les diverses pro-
ves d’oposició. Inicialment hi 
havia 16 inscrits, però diver-
sos factors van contribuir a 
una disminució de candidats. 
Un dels participants va renun-

Sandra Lloret Bote, nova 
coordinadora de la guàrdia 

municipal

ciar abans de les proves, i set 
més no van assistir el dia que 
es van dur a terme. Dels vuit 
restants, només quatre van 
superar-les i van ser conside-
rats aptes per al càrrec. L’al-
calde destaca l’èxit de Sandra 
Lloret Bote, qui va despuntar 
en les proves, aconseguint ser 
la coordinadora de la guàrdia 
municipal. (La Plana Ràdio)

L’Ajuntament ha presentat el 
nou programa de salut adre-
çat a la gent gran. Amb l’ob-
jectiu de promoure un estil 
de vida saludable i reactivar 
els espais de salut municipals, 
es va presentar el programa 
“llança’t”, a través del qual 
s’oferiran sessions gratuïtes 
d’activitat física als parcs de 
salut del municipi. 

Axel Sorolla, regidor d’esports: 
“aquesta iniciativa està especi-
alment dirigida a la gent gran 
sedentària, amb l’objectiu de 
fomentar la pràctica d’exercici 
físic regular i millorar la seva 
qualitat de vida. Amb aquest 
programa, no només es busca 
promoure la salut física sinó 
també l’aspecte social i emo-
cional del col·lectiu”.

Maria José Rallo és la nova gerent i 
directora mèdica de l’Hospital Comarcal
La doctora Maria José Rallo 
és la nova gerent i directo-
ra mèdica de l’Hospital Co-
marcal d’Amposta (HCA) des 
d’aquest dimecres. La junta 
general del centre ampostí ha 
creat la figura de la gerència 
per “l’increment de l’activi-
tat registrada els darrers vuit 
anys” i per gestionar “el crei-
xement i la millora dels ser-
veis” després de la sortida del 
grup Sagessa. 
Rallo ha dirigit durant sis anys 
l’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta, on havia sigut 
abans metgessa i cap del ser-
vei d’Urgències. La nova ge-
rent es proposa impulsar un 
model assistencial “predic-
tiu, preventiu, personalitzat i 
participatiu”,  una millora de 
la gestió de malalts crònics i 
complexos, i de l’atenció ur-
gent.
La nova gerent aposta per 
oferir una assistència més efi-
cient, humanitzada i de qua-
litat, que implementarà amb 

la “revisió de l’organigrama i 
l’estructuració de tasques”, i 
una nova gestió per processos 
-urgències, ambulatori, hos-
pitalització, quirúrgic/obs-
tètric-.  També es treballarà 
en la planificació estratègica 
de l’activitat i en la formació 
continuada del personal, en-
tre d’altres.
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segle VIII, que va ser un dels 
més importants de l’Ebre. “En 
l’actualitat des de l’Ajunta-
ment estem treballant en la 
posada en valor d’aquest Bé 
Cultural d’Interés Nacional, la 
conservació, neteja,  protec-
ció i manteniment dels murs 
i de la zona d’accés al castell, 
i es tramita un projecte bàsic 
per adequar-lo a visites públi-
ques. Ens omple d’orgull que 
la gent pugui visitar-lo, a l’es-
pera de poder tenir-lo obert 
en un horari més ampli“.

Es reobrirà per Setmana Santa 
el castell de la localitat

Els turistes i visitants que la 
propera Setmana Santa visi-
tin Móra d’Ebre i la comarca, 
podran accedir al castell de 
la localitat. La fortalesa obrirà 
les seves portes del 28 al 31 de 
març aprofitant les vacances 
de Pasqua. La resta de l’any 
està obert entre l’1 de juliol i 
l’11 de setembre. 
La regidora de Turisme i Co-
merç, Lorena Sastre, ha indi-
cat que els turistes, naturals o 
empadronats, podran accedir 
al monument que data del 

MÓRA D’EBRE

ribera/terra alta

Dos-cents participants 
van competir

FLIX
Nova edició celebrada amb èxit de la 
cursa de muntanya de la Punta de l’Home

Dos-cents participants van 
prendre part en la cinquena 
edició de la Cursa de la Pun-
ta de l’Home, quarta del ca-
lendari del Circuit de Curses 
per Muntanya organitzada per 
l’Ajuntament de Flix i el Centre 
Excursionista de Flix, amb inici 
des del Camp de La Ventone-
lla de Flix, i amb un recorregut 
de 21 quilòmetres amb 1000 
m de desnivell, dels quals un 
70% per senders, un 25% per 

pista, i sols un 5% per asfalt. En 
categoria absoluta va guanyar 
amb solvència, Lluisma Mas. 
El component veterà del Club 
BTT Montbike, amb 1:57.48, 
va ser l’únic en efectuar el re-
corregut en menys de dues 
hores. El segon lloc va ser 
per al sènior Oriol Platero (CE 
Trencacims), 2:08’37”, i el ter-
cer Narcís Franch (Trail Run-
ning Cabra Feixet), 2:11’44”. 
La més ràpida en efectuar el 

recorregut de 21 quilòmetres 
va ser Sandra Burgués (BTT 
Monbike), 2.34.03, seguida de 
Fanny Barreda, 2:34’21”, i Laia 
Solé (CEM La Cameta Coixa), 
2:40’43”.

MÓRA LA NOVA

La sala de plens de l’Ajunta-
ment de Móra la Nova fou 
l’escenari de l’elecció de la 
pubilla, l’hereu, les damisel.
les i els fadrins 2024.
Els quintos han escollit els 
seus representants i el resul-

Acte de l’elecció de la pubilla, 
l’hereu, les damisel.les i els 

fadrins

tat ha estat el següent: 
Pubilla i Hereu: Aina Lasala 
Ansón i Pau Martos Capdevila.
Damisel.les: Marta Lleberia 
Franch i Júlia Linde Mañé.
Fadrins: Guillem Rovira Pla i 
Saül Figueroa Mañé.

Aquesta setmana s’han iniciat 
les obres d’arranjament de la 
Plaça la Verdura i un tram del 
Carrer Miravet. L’actuació ha 
d’estar executada abans del 
30 de juny del present any per 
tal de ser justificada en termi-
ni. Des de l’Ajuntament s’ha 
informat que “l’arranjament 
de camins i carrers del muni-
cipi serà un dels pals de paller 
de l’actual legislatura”. 
D’altra banda, l’Ajuntament 
del municipi de la Ribera, 
ha comunicat també que la 
Diputació de Tarragona ha 
atorgat una subvenció per 
les reparacions al Passeig de 
l’Omplidor per un import total 
de 57.557,93 euros.
Data de l’acord: 26 de setem-
bre de 2023.

GANDESA

L’Ajuntament de Gandesa ha 
dut a terme amb èxit la cam-
panya de gestió i control de 
les colònies de gats al muni-
cipi, anomenada CER (Cerca, 
Esterilització i Retorn), una 
iniciativa que es repeteix any 
rere any amb gran compro-
mís.
Un total de 54 gats han estat 
capturats durant aquest perí-
ode, 28 femelles i 26 mascles. 
“Aquesta acció reforça els 
nostres esforços per contro-
lar les colònies de gats de 
manera responsable, efectiva 
i garantint el benestar ani-
mal. Gràcies als veïns i veï-
nes per la seva col·laboració, 
que és fonamental per a l’èxit 
d’aquesta campanya”.

Control
de les colònies 

de gats al 
municipi

Recaptació 
definitiva 

destinada a La 
Marató de TV3

Obres 
d’arranjament 

al municipi 

BENISSANET

L’Ajuntament d’Ascó ha in-
format que la recaptació 
definitiva que es destina a 
La Marató de TV3 per do-
nar llum a la salut sexual i 
reproductiva és de 6362,81 
euros. “Gràcies a totes les 
entitats, associacions i clubs 
que vau programar activi-
tats Solidàries. També grà-
cies a les persones que vau 
participar-hi”. La recaptació 
es destinarà a la recerca en 
patologies i complicacions 
relacionades amb l’aparell 
reproductor, la medicina 
reproductiva, i les vincula-
des a l’embaràs i el part. 
Les patologies en aquest 
àmbit compten ara amb 
més recursos per a la recer-
ca. 

ASCÓ
Recaptació 
definitiva 

destinada a La 
Marató de TV3
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terres de l’ebre

El moviment antitransvassament proposa reactivar les 
mobilitzacions en el marc de la dinovena assemblea

Unes 200 persones van assis-
tir a la dinovena assemblea de 
la Plataforma en Defensa de 
l’EBRE (PDE) que es va celebrar 
divendres passat a l’auditori 
Felip Pedrell de Tortosa.
La Plataforma alerta de la 
reaparició del projecte d’in-
terconnexió de xarxes amb el 
Segre a través del canal Segar-
ra-Garrigues. Així ho va des-
tacar el portaveu de l’entitat, 
Joan Antoni Panisello, qui va 
apuntar la detecció d’aquest 
escenari a les portes de la 
temporada turística. Una pre-
ocupació que se suma a altres 
propostes que rebutgen fron-
talment, com la dessaladora 
de Cunit o la connexió entre 
Constantí i Olèrdola. 
La interconnexió de xarxes 
amb el Segre la va plantejar per 
primer cop, arran de la sequera 
de 2008, el govern tripartit. 
En el marc de la dinovena as-

PDE

semblea de l’entitat, el movi-
ment antitransvassament pre-
veu reactivar les mobilitzacions 
ciutadanes, si bé no va concre-
tar els detalls sobre la cita.
Paral·lelament, van alertar de la 
reaparició del projecte de con-
nexió de xarxes amb el Segre, 
afluent del riu Ebre, a través 
del canal Segarra-Garrigues. 
En aquest context, Joan Antoni 

Unes 200 persones 
van assistir 

a la dinovena 
assemblea

Panisello, un dels portaveus de 
la PDE, va criticar que no s’exe-
cutessin les obres previstes 
en aquell moment, un fet que 
hauria evitat la situació actual. 
D’altra banda, la ministra per a 
la Transició Ecològica i el Rep-
te Demogràfic, Teresa Ribera, 
ha assenyalat en una entrevis-
ta al diari Ara que “al voltant 
de la primera setmana de juny 

hauria d’estar preparada la in-
fraestructura de dessalació i la 
canonada que permeti trans-
portar l’aigua al vaixell” per ser 
carregada fins a Barcelona. Ri-
bera ha deixat clar també que 
el conseller “mai m’ha plante-
jat” la possibilitat de dur a ter-
me el transvasament de l’Ebre 
per mitjà de la interconnexió de 
xarxes. “Així que no forma part 
del que hagi estat objecte de 
treball, negociació, comentari 
o anàlisi tècnica”.
Finalment, dir que l’Associació 
d’Empresaris de les Comarques 
de l’Ebre (AECE) s’ha sumat a 
les veus contràries a la inter-
connexió de xarxes. 
En un comunicat de premsa fet 
públic aquest dilluns, i davant 
les informacions que donen a 
entendre que aquesta possibili-
tat “pren força”, des de l’entitat 
es manifesten amb un “no ro-
tund”.

La nova seu institucional de la Diputació a 
les Terres de l’Ebre, al Palau Montagut de 
Tortosa, començarà a oferir els primers 

serveis a la ciutadania el 8 d’abril

L’Oficina d’Assistència en Matèria de Registre de la Diputació de Tarragona 
a les Terres de l’Ebre començarà a funcionar al Palau Montagut de Torto-
sa, nova seu de la institució supramunicipal, el pròxim 8 d’abril. La resta 
de serveis de la Diputació s’hi aniran incorporant de manera progressiva, 
i durant el mes de maig ja estaran en marxa en aquest històric immoble, 
propietat de la Comunitat de Regants-Sindicat Agrícola de l’Ebre. La presi-
denta de la Diputació, Noemí Llauradó, ha visitat, aquest dijous al migdia, 
les obres que es duen a terme a l’edifici per adequar-lo per allotjar-hi els 
serveis de la institució. La presidenta, Noemí Llauradó, ha destacat la ido-
neïtat d’aquest espai, per la seva situació i entitat patrimonial; l’estalvi que 
representa en relació a l’antiga seu tortosina, i sobretot, la importància de 
disposar d’una seu institucional de la Diputació de Tarragona a les Terres 
de l’Ebre.
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CANON DE L’AIGUA DE REG
Reunió entre Acció Climàtica i 

regants del Baix Ebre

El director de l’Agència Cata-
lana de l’Aigua (ACA), Samuel 
Reyes, i el director territorial 
d’Acció Climàtica, Jesús Gó-
mez, s’han reunit aquest di-
mecres a la tarda amb repre-
sentants de comunitats de 
regants de pous de les Terres 
de l’Ebre. Els afectats denun-
cien que s’ha cobrat “indegu-
dament” el cànon de l’aigua 
a molts usuaris de la zona 

de Tortosa (Jesús) i demanen 
que es retornin els imports 
cobrats pel recurs de fonts 
pròpies que s’han fet servir 
per a usos agrícoles -exempts 
del pagament-. Des de l’ACA, 
recorden que la solució està a 
instal·lar dos comptadors per 
a cada ús de l’aigua, i mira-
ran de clarificar quines activi-
tats es consideren agrícoles i 
quines no. (ACN)

La diputada ha 
valorat  la feina feta

Viña: “Esquerra hem fet que al Parlament, 
les Terres de l’Ebre siguin protagonistes del 
debat i les decisions de país”
La diputada Viña destaca que 
aquesta legislatura van crear 
la Comissió per a la protecció 
del Delta, la qual ha ajudat a 
definir també l’Estratègia Del-
ta del Govern, s’ha recuperat 
la gestió de la marca turística 
Terres de l’Ebre per al territo-
ri, s’han implantat els Fons de 
Transició Nuclear i s’ha rebut-
jat la instal·lació de les línies 
de molt alta tensió (MAT) que 
afecten la Ribera d’Ebre i la 
Terra Alta.
Finalitzada la legislatura al 
Parlament de Catalunya, la 
diputada d’Esquerra Republi-
cana, Maria Jesús Viña i Ariño, 
ha valorat molt positivament la 
feina feta des del grup republi-
cà: “Igual que vàrem fer l’an-
terior legislatura amb el ma-
gatzem de gas Castor, aquesta 
hem tornat a fer que el delta 
de l’Ebre i les Terres de l’Ebre 
siguin protagonistes i se situin 
al centre del debat i les decisi-
ons del país”.

Viña ha manifestat que la Co-
missió per l’estudi de la pro-
tecció el Delta del Parlament, 
constituïda a instàncies d’Es-
querra Republicana, ha estat 
un espai de debat, reflexió i 
consens entre les adminis-
tracions locals, la Generalitat, 
entitats i  actors socioeconò-
mics del delta de l’Ebre. “Això 
ha ajudat a posar les bases i 
fonaments de l’Estratègia Del-
ta que el Govern de la Genera-
litat ha programat, pressupos-

tat i ja està aplicant”. Aquesta 
mateixa setmana han finalitzat 
les obres de les guardes de les 
basses del delta de l’Ebre, que 
evitaran l’entrada d’aigua del 
mar als arrossars, i al mes de 
maig, començarà la construc-
ció la guarda de protecció de 
la Badia dels Alfacs.

POLÍTICA

ROQUETES

Compte enrere pel que serà 
la 3a edició d’Unicorns Pride 
Ebre, l’orgull rural LGBTIQ+ 
de Catalunya que se celebrarà, 
un any més, a Roquetes. L’Ass. 
Cultural i LGBTIQ+, Okay Pro-
ductions i l’Ajuntament de Ro-
quetes han fet públic el nom 
de la pregonera. Alba Vilas 
Baiges (Roquetes, 1983) serà la 
pregonera. Natural de Roque-
tes, Alba ha estat una referent 
de visibilitat LGBTI+ en el món 

Alba Vilas, pregonera de la 3a 
edició d’Unicorns Pride Ebre

de l’esport a través del futbol 
femení al Barça, però també 
en el món de l’educació. S’ha 
hagut d’enfrontar a les es-
tructures patriarcals del món 
de l’esport en els seus inicis a 
Tortosa. Va descobrir la seva 
sexualitat lèsbica a Barcelona, 
quan va fitxar pel Barça. Ara 
parla obertament de diversitat 
a les aules on, com a professo-
ra, contribueix a construir una 
societat més justa i igualitària.

i Docent de Tarragona entre 
el juny de 2021 i l’abril del 
2022. Els resultats mostren 
que ingerir la planta medici-
nal tres dies abans i tres dies 
després de la quimioteràpia 
és molt eficaç per controlar 
les nàusees, tot i que no tant 
per controlar els vòmits, i que 
el gingebre potencia l’efecte 
dels fàrmacs antiemètics.
(ACN)

SANT JAUME

L’Ajuntament de Sant Jau-
me d’Enveja ha apostat per 
formar el personal mu-
nicipal amb Suport Vital 
Bàsic i desfibril·lació auto-
màtica. Així, entre els me-
sos de novembre i març, 
quaranta treballadors del 
consistori s’han format en 
aquesta disciplina al Cen-
tre d’Innovació i Simulació 
Territorial, ubicat al Cam-
pus Terres de l’Ebre de la 
Universitat Rovira i Virgili 
(URV), centre reconegut 
pel Consell Català de Res-
suscitació (CCR).

L’Ajuntament 
forma el 
personal 

municipal en 
Suport Vital 

Bàsic al CISTE

Un estudi demostra que el gingebre 
disminueix les nàusees de dones 

amb càncer de mama

La infermera del Col·legi Ofi-
cial d’Infermeres de Tarragona 
(CODITA), Raquel Tejada Mus-
té, ha demostrat que el con-
sum de gingebre és efectiu 
en el control de les nàusees 
i vòmits produïts per la qui-
mioteràpia en pacients amb 
càncer de mama. L’estudi de 
Tejada s’ha fet amb quaranta 
pacients tractades a la Xarxa 
Santa Tecla Sanitària, Social 

SALUT
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SOCIETAT

El delegat del Govern, Al-
bert Salvadó, i la directora 
territorial del Departament 
d’Igualtat i Feminismes, Mar 
Lleixà, han visitat la farmàcia 
Barreda-Sorli de Tortosa per 
conèixer de primera mà com 
s’està desenvolupant l’ac-
ció La Meva regla, les meves 
regles, la distribució univer-
sal de productes menstruals 
reutilitzables. En els primers 
dies de la campanya, s’han 
desplaçat fins a les farmàcies 
ebrenques 4.916 dones. En 

 ‘La meva regla, les meves regles’ 

total, s’han dispensat 4.292 
productes: 1.847 al Baix Ebre. 
1.684 al Montsià, 543 a la 
Ribera d’Ebre i 218 a la Ter-
ra Alta. També s’han fet 624 
reserves: 326 al Baix Ebre, 
196 al Montsià, 52 a la Ribe-
ra d’Ebre i 50 a la Terra Alta. 
Del total de productes dis-
pensats en 84 farmàcies de 
les Terres de l’Ebre, 2.400 són 
calces menstruals (55,9% del 
total), 1.337 copes menstruals 
(31,2% del total) i 555 com-
preses (12,9% del total).

La doctora Neus Rodríguez 
Zaragoza serà la nova di-
rectora mèdica de l’Hospital 
de Tortosa Verge de la Cinta 
(HTVC). La gerència territo-
rial de l’ICS ha aprovat el no-
menament provisional, que 
serà definitiu “en els pròxims 
dies”. Rodríguez és gradua-
da en medicina i cirurgia des 
del 2007 i va obtenir el títol 
d’especialista en Pediatria 
a l’HTVC el 2011. Els últims 
quatre anys ha combinat la 
seva tasca com a pediatre 
amb la de cap d’estudis del 
centre hospitalari. La nova 
directora s’ha format en 
assistència sanitària i cures 
neonatals i ofereix “una àm-
plia visió alhora de treballar 
els reptes de futur dels cen-
tres hospitalaris”.

POLÍTICA

Acabada la legislatura, l’equip de 
Junts per Terres de l’Ebre, a tra-
vés de les xarxes socials,  ha vol-
gut destacar i agrair “la feina feta 
i el compromís amb el territori 
de les nostres dues diputades, 
Mònica Sales i Irene Negre. Ara 
com mai, Junts i a totes, perquè 
la veu ebrenca segueixi ben viva 

Junts per Terres de l’Ebre 
agraeix la feina feta i el 

compromís amb el territori de 
les dues diputades

Nova directora 
a l’Hospital de 

Tortosa Verge de 
la Cinta

ACTUALITAT

POLÍTICA
Bibiana Porres és la nova 

secretaria nacional 
d’implantació territorial del PSC

L’ebrenca Bibiana Porres és la 
nova secretaria nacional d’im-
plantació territorial del PSC. 
Així ho ha decidit el Congrés 
nacional del partit que s’ha 
dut a terme aquest passat cap 
de setmana a Barcelona.
Cal destacar que la secreta-
ria d’implantació “és una de 
les més importants de la co-
missió executiva, ja que fixa 
l’estratègia de la presència 
política del PSC al conjunt del 
país”. “Ser la titular d’aques-
ta secretaria tan essencial és 
una gran responsabilitat però 

també entenc que és un vot 
de confiança al socialisme 
ebrenc que aquests darrers 
anys ha demostrat tenir unes 
magnífiques arrels que ens 
han permès superar qualsevol 
obstacle”, ha explicat Bibia-
na. Fruït d’aquestes arrels “el 
PSC co-governa als 4 con-
sells comarcals ebrencs, està 
al Govern de l’Ajuntament de 
Tortosa, disposa de 10 alcal-
dies i ha obtingut, en aquests 
darrers comicis municipals, 
més regidors i regidores que 
ens els darrers 15 anys”.

al Parlament. Seguim, JUNTS!”.
Des de Junts, entre altres acci-
ons, s’ha destacat la moció que 
“vam presentar a Madrid que 
permet a la gent del Delta tenir 
ja veu en la taula de treball amb 
el ministeri i la Generalitat. Per 
Catalunya i per les Terres de 
l’Ebre”.

NOU MODEL HÍDRIC

La Cambra de Comerç considera 
“indispensable” la interconnexió
de xarxes

“Per fer arribar 
aigua 

de l’Ebre a 
Barcelona”

A la plana 12 hem informat que 
la Plataforma en Defensa de 
l’Ebre (PDE), en el marc de la 
dinovena assemblea, va alertar 
de la reaparició del projecte 
d’interconnexió amb el Segre a 
través del canal Segarra-Gar-
rigues. Per això, el moviment 
antitransvassament proposa 
reactivar les mobilitzacions. 
L’assemblea es va celebrar di-
vendres passat. 
Dimecres, a Barcelona, la 
Cambra de Comerç va qua-
lificar “’d’indispensable” la 
interconnexió del Consorci 
d’Aigües de Tarragona amb 
el sistema Ter-Llobregat per 
combatre la sequera que afec-
ta Barcelona i els municipis 
que s’abasteixen d’aquesta 
darrera conca. Així ho va ex-
pressar el vicepresident primer 
de la Cambra, Eloi Planes (a la 
imatge), en la presentació de 
les mesures urgents per aplicar 

un nou model hídric a Catalu-
nya. Planes va subratllar que 
Catalunya està patint una se-
quera “sense precedents” i que 
l’impuls que es va donar en les 
inversions del darrer episo-
di del 2007 i 2008 “es va di-
fuminar amb molta rapidesa”. 
Per això, la Cambra proposa 
avançar una dècada les inver-

sions previstes, que quantifica 
en 5.200 milions fins al 2040. 
(ACN)
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terres de l’ebre

LES 44 
PROFESSIONS 
DELS DIRECTIUS  
Sense futbolistes i àrbitres no 
hi hauria futbol, però sense 
directius un club no podria 
existir. I un poble sense futbol 
no té vida. A moltes poblaci-
ons, els clubs porten més de 
50 anys donant vida social i 
esportiva i això els polítics i els 
ajuntaments, de vegades no 
ho veuen del tot. 
Avui és el meu homenatge als 
directius que fan mil funcions: 
a la taquilla, a la cantina, a 
la rifa, transportant amb el 
seu cotxe als jugadors, alguns 
fan de delegats, netegen el 
vestuari,  fan de comercial 
per buscar patrocinadors, 
han de proveir el bar, han de 
fer de caps de premsa per als 
mitjans, han de posar ordre 
si hi ha incidències, han de 
parlar amb la federació, fer 
també labors de bugaderia, 
de secretaris tècnics per fitxar 
a l’estiu quan el seu telèfon 
trau fum, reunions al club i per 
la nit de vegades ni dormen 
si l’equip ha perdut. Han de 
fer de psicòlegs i alguns fins 
i tot són presidents i juguen 
com passa a Santa Bàrbara, La 
Galera o Alcanar. Tot plegat, 
un estrès que afecta la salut.  
Hi ha casos recents que han 
patit ensurts per tanta tensió. 
A tots gràcies per la seva tasca 
mai reconeguda i a sobre de 
vegades criticada. És el meu 
homenatge avui als directius/
ves; sense ells i elles no hi 
hauria futbol. 
Un milió de gràcies i mil aplau-
diments per a  tots i totes. 

CELMA

REARBITRAR 
EL FUTBOL 
REGIONAL
He manifestat en més d’una 
ocasió que, baix el meu punt 
de vista, el VAR és una bona 
eina. Però s’ha d’aplicar 
correctament i per a que 
pugue ajudar, no per crear més 
confusió. No és fàcil trobar el 
limit, però penso que ha de ser 
l’àrbitre qui ha decidir sempre, 
amb una ajuda que no estigui 
influenciada pels companys 
de la sala. Pel que el futbol 
regional, veig més complicat 
que es rearbitren els partits. 
Cada setmana es graven més 
confrontacions i més amb 
l’existència dels robots, que 
enregistren imatges. O fins i 
tot amb els mòbils. Però penso 
que haurien d’existir a tots els 
camps. Si no, hi ha un greuge 
comparatiu i entrem en què es 
poden rearbitrar uns partits i 
altres no.

Hi ha imatges que serveixen. I 
es positiu que es puguin revi-
sar. Però penso que per a po-
der fer-ho, haurien d’haver-ne 
a totes les instal.lacions. 
Potser un proper pas és facili-
tar que hi hagin robots a tots 
els camps.  I així tindríem més 
imatges  per a Minut 91. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Hospitalet-Rapitenca dium. 12h

PRIMERA CATALANA

Ascó-At S Just  dissabte 17h

Tortosa E-Prat dissabte 18.30h

SEGONA CATALANA

Dissabte: 

Catalònia-Gandesa 16.30h

M Nova-E Canonja 16.30h

Cubelles-J i Maria 17 h

Diumenge

R Bítem-Aldeana 16.30h

Camarles-la Sénia 16.30h

Ampolla-P Mafumet 17h

Ulldecona-Camp Joliu 17h

TERCERA CATALANA

Dissabte:  

S Bàrbara-Catalònia 15.30h

Masdenverge-Alcanar 16.15h

Roquetenc-Camarles 16.30h

Flix-Perelló 17h

Diumenge: 

Xerta-Ametlla 12h

Pinell-J i Maria 17h

Godall-la Cava 17h

Amposta-Tortosa Ebre 17.30h

QUARTA CATALANA

Avui: Ametlla-Benissanet 20.15h 

Dissabte

Campredó-Fatarella 17h

Gandesa B-Torre Espanyol 
18.30h

Diumenge

S Jaume-la Cava 16h

Ginestar-Amposta 16h

Olimpic-la Galera 17.30h

Corbera-Horta 17.30 h

Tivenys-J i Maria 19h

LA PROPERA

El partit de
Canal TE:

Benissanet-Olimpic
Diumenge 23 h

 Minut 91:
Dilluns: 20 h 

a Canal TE 24/ 
22h a Canal TE.

Dimarts: 20 h a Canal 
TE 24 i 23h a Canal TE

El partit de
Canal TE:

Ginestar-Amposta B
Diumenge 22.30 h

La Rapitenca va perdre diu-
menge passat, a la Devesa, 
contra el cuer el Castelldefe-
ls (0-1). Una derrota dolorosa 
perquè era un partit amb doble 
valor en el que es podia deixar 
un rival distanciat per darrera 
i, a la vegada, es podia fer un 
salt. No obstant, l’equip, sobre 
tot al primer temps, no va te-
nir claredat. Va estar espès. I el 
Castelldefels va tenir els seus 
moments, avançant-se en el 
marcador amb un tret que va 
ser lleugerament desviat per un 
defensa local. 
La Rapitenca, tot i que li costa-
va, va crear perill en accions a 
pilota aturada i així Pachu va fer 
un pal. La situació es va com-
plicar quan Escudero va veure 
dues grogues en cinc minuts. 
Malgrat això, a la represa la Ra-
pitenca va ser més proactiu i va 
tancar el rival a la seua àrea. Van 
haver ocasions com una altra de 
Pachu a la sortida d’un córner. 
Però amb els minuts, amb pre-
cipitació, no es va poder tenir 
la calma per poder resoldre en 
els darrers metres. Al final, 0-1.  

Passar pàgina

Tortosa Ebre: 3 punts d’or
per la permanència

Jordi Martin, tècnic de la Ra-
pitenca, lamentava que “vam 
tirar la primera meitat quan no 
vam estar en el partit com calia. 
També considerar que portem 
dos partits que ens quedem en 
deu al minut 35. Malgrat això, 
a la represa va haver reacció i 
l’equip va ser més intens però, 
tot i tenir opcions, no es va 
poder empatar”. ‘Titi’ Belmon-
te va ser baixa, així com Mario. 
Brayan es va lesionar a la pri-
mera meitat. Cal passar pà-
gina, recuperar-se i ja pensar 
en el complicat desplaçament 
a l’Hospitalet. L’equip torna a 
la zona de descens però l’im-
portant és que tot segueix molt 
ajustat i les opcions de perma-
nència estan intactes, malgrat 
les dues derrotes seguides. 

El Tortosa Ebre va fer un pas 
avant en guanyar al camp del 
Morell (0-1) i suma 10 punts de 
12. 
Josep Balart, mister del Tortosa 
Ebre, comentava que “victòria 
molt important per poder estar 
més a prop de l’objectiu, tot i 
que hem de seguir com fins ara 
perquè ja sabem com està la 
categoria d’igualada”.
Del partit, Balart deia que “vam 
començar bé, malgrat que ells 
van tenir una opció clara. Na-
tros vam disposar de diverses 
situacions per marcar. Amb 
els minuts, el partit es igualar, 
amb anades i tornades, sense 
incidències a les àrees. A la re-
presa, va seguir la igualtat. Pino 

va evitar una ocasió de Gito i 
de l’1-0 es va passar al 0-1 ar-
ran d’una bona jugada que va 
culminar Roi amb un tret ajus-
tat des de fora de l’àrea. En els 
darrers minuts vam sofrir per-
què no vam poder decidir i ells 
van pressionar molt. Vam po-
der aguantar amb ofici i molt 
de treball”. 

Pas enrere de la 
Rapitenca amb la 

derrota a casa amb el 
cuer Castelldefels

Victòria al camp del 
Morell (0-1) 

Proper partit a casa 
contra el Prat B es 

jugarà demà dissabte 
(18.30h)
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SEGONA CATALANAL’Ascó perd al 
camp del líder 

(1-0)
L’Ascó va perdre al camp del 
líder Vilanova. L’equip de la 
Ribera d’Ebre va jugar ben 
posat i va treballar fins el final 
del partit per assolir l’empat.
El tècnic Arnau Alcover-
ro destacava que “vam fer 
un molt bon partit, tenint el 
control en molts moments. 
I també les opcions. Recor-
do dues amb el 0-0 que ens 
haguessin pogut posar per 
davant. Ells, a més del gol, en 
van tenir un parell. En gene-
ral, vam estar molt aplicats. 
Amb l’1-0 vam seguir inten-
tant-ho però ja va ser més 
complicat poder generar 
ocasions”. 
Tot i la derrota, el mister de 
l’equip asconenc estava “sa-
tisfet pel joc i pel partit, llui-
tant fins el darrer instant per 
aconseguir un empat que 
vam merèixer al camp del lí-
der”. 
L’Ascó en la propera jornada, 
demà dissabte, rebrà l’Atlètic 
Sant Just, equip que és se-
gon a la taula amb 45 punts. 
Els asconencs són setens 
amb 31.

SEGONA CATALANA. Jornada 23

PRIMERA CATALANA. Jornada 22

1. Camarles
2. La Sénia
3. Pobla
4. J i Maria
5. Cambrils U 
6. R Bítem
7. Ulldecona
8. Vilaseca
9. Camp Joliu
10. Cubelles
11. Aldeana
12. Arboç
13. Gandesa
14. Ampolla
15.  E Canonja
16. Hospitalet
17. Móra Nova
18. Catalònia

52
58
40
37
44
46
38
33
41
45
25
36
35
32
23
20
15
20

38
30
28
33
32
27
30
20
32
35
25
44
45
47
45
34
38
55

48
42
40
40
39
39
39
38
37
33
29
28
27
25
20
19
18
12

1. Vilanova
2. At S Just
3. S Ildefons
4. Martorell
5. Tortosa E
6. Santfeliuenc 
7. Ascó
8. Sitges
9. Canonja
10. At Vilafranca
11. Prat
12. Catllar
13. Parc
14. Gornal
15.  Morell
16. Sarrià

47
48
40
29
24
35
26
31
31
34
24
35
33
27
20
22

21
21
30
21
22
28
26
30
37
36
32
36
40
39
42
45

50
45
40
35
34
31
31
29
28
28
27
26
25
24
16
15

Camp Joliu-R Bítem, 2-1
El Remolins Bítem va perdre 
en la seua visita al Camp Joliu 
(2-1). Enric Iniesta va empa-
tar a la represa però en afegit 
Antolines, de xilena, va esta-
blir el 2-1 per al conjunt tar-
ragoní. 
Adrian Gonçalves, tècnic de 
l’equip de Bítem, comenta-
va que “a la primera meitat 
vam estar espessos sobre 
tot ofensivament i ells es van 
avançar arran d‘una jugada 
per banda. Amb l’1-0, ells es 
va tancar. A la represa vam 
fer un canvi de sistema. Vam 
apretar i, tot no generar totes 
les ocasions que preteníem, 
si que vam crear situacions 
fins que vam empatar als dar-
rers minuts arran d’un córner. 
En aquell moment pensàvem 
que fins i tot podíem guanyar 
perquè l’equip estava ben 
posat. No obstant, al 90, una 
contra local va suposar un 

J i Maria-Camarles, 3-1
El Jesús i Maria, després de 
dues derrotes, va reaccionar 
i va guanyar el líder Camarles 
(3-1). Els locals van ser con-
tundents a les àrees al primer 
temps quan es van avançar 
amb el 3-0, gols de Roger (2) 
i de Gallego. El Camarles va 
refer-se i va generar ocasions, 
reduint distàncies amb un pe-
nal al 45. A la represa, el líder 
va fer un pas avant i va sot-
metre al Jesús i Maria, tenint 
possibilitats però sense poder 
ajustar el marcador. Els dos 
equips van reclamar un penal 
a la segona meitat.
Lluís Fornés, tècnic del Jesús i 
Maria: “natros vam sortir a pel 
partit  tal com havíem plantejat 
i va anar bé. Ens vam avançar 
en el marcador. Sabíem que a 
la segona meitat, tot i l’avan-
tatge, havíem de patir i així va 
ser. Però l’equip va saber so-
frir i va treballar i amb el 3-1 
va conservar l’avantatge. Pen-
so que la la setmana anterior 
no vam tenir premi a l’Ampolla 
però si jugàvem així havíem de 
trobar-lo. Molt contents pels 
jugadors i també per la gent 
que va venir al camp. Després 
de dues derrotes hem fet un 
pas més per allunyar-nos el 
més aviat possible de la zona 
descens i, a més, estar con-
nectats a la part alta de la tau-
la”. Carlos Gilabert, tècnic del 

Camarles: “si mirem com va 
anar el partit, podem parlar de 
dues parts diferenciades però 
si mirem el joc, el futbol i les 
ocasions, penso que no van 
haver-hi dues parts diferenci-
ades. Però quan t’equivoques 
tant i fas concessions el ri-
val, sense crear-nos ocasions 
clares de gol, ho aprofita i te’n 
vas en la sensació de que has 
tirat el partit. Penso que durant 
els primers 20 minuts el partit 
va ser igualat i ells es van avan-
çar arran de jugades en què 
natros vam fer concessions. 
Crec que, malgrat rebre el 3-0, 
vam tenir les nostres opcions 
per entrar al partit molt abans 
del penal. A la segona meitat 
només va jugar un equip. Vam 
fer una de les millors segones 
parts de la temporada. Vam 
assetjar, vam guanyar segones 
jugades i vam generar. Una se-
gona part completíssima, i ja al 
minut Quim va tenir una oca-
sió que hagués pogut canviar 
la dinàmica del partit. Felici-
tar al Jesús i Maria. Ja sabem 
que la competició està oberta 
i igualada i es comprova cada 
setmana”. 

Aldeana-Móra la Nova, 0-1
L’Aldeana es complica en per-
dre un partit clau per aclarir la 
seua situació. Va perdre (0-1) 
contra un equip que està en 
zona de descens, el Mora la 
Nova  i que, amb el triomf, 
s’aferra a les seues possibi-
litats. Un gol de Raul a l’inici 
de la represa va ser el definitiu 
0-1.
Subi, mister de l’Aldeana, es-
tava molt contrariat en acabar 
el partit: “el Móra la Nova, un 
equip que tenia 15 punts, va 
posar més il.lusió. I això ens 
ha de fer veure primer al cos 
tècnic i després als jugadors 
que hem de reflexionar per-
què si seguim així la situació 
es complica. Una victòria ens 
hagués permès progressar a 
la taula. Però no estem tre-
ballant com equip i es nota. 
Entrenem bé però arriben els 
partits i el rivals van més que 
natros i així és molt compli-
cat guanyar. Ens van supe-
rar en els duels i les segones 
jugades. I al descans havíem 
d’haver arribat amb un 0-2. La  
seua victòria fou merescuda”. 

Ambrós, del Móra la Nova, 
“victòria merescuda. L’equip 
durant setmanes ha fet més 
del que ha aconseguit. La vic-
tòria dona vida per seguir tre-
ballant i fins que hi hagi possi-
bilitats ho hem d’intentar i així 
ho farem fins el final. El triomf 
ens ha de donar energia per 
continuar treballant. Penso 
que vam controlar el partit i 
al primer temps vam merèixer 
posar-nos per davant. A la re-
presa, vam marcar el 0-1 i la 
nostra situació i el desgast van 
comportar defensar més en-
rere. Vam poder contrarrestar 
l’assetjament de l’Aldeana. Tot 
i estar enrere vam tenir situa-
cions per sentenciar”. Els dos 
equips van reclamar un pe-
nal durant el partit. El Móra la 
Nova va recuperar jugadors 
tot i que encara té baixes.

córner i del mateix va haver 
un rebuig i de xilena ens van 
fer el 2-1. 

la Sénia-Ampolla, 2-1
La Sénia va vèncer dissabte a 
l’Ampolla amb un gol de Ca-
llarisa en el darrer minut. 
Albert Bel, mister de la Sénia: 
“abans d‘arribar al 90, quan va 
David va marcar el 2-1, l’equip 
va estar molt bé. En la línia de 
casa, l’equip va fer un bon tre-
ball però no el rendibilitta i al 
final les errades que es poden 
cometre ens penalitzen. En 
esta ocasió, a la represa, ens 
vam avançar. No obstant, no 
vam tenir la calma necessària 
i en una jugada en què vam 
arriscar ells van fer una tran-
sició i ens van empatar. Vam 
acusar-ho perquè ens havia 
costat molt posar-nos per 
davant. Poc a poc vam reac-
cionar i esta vegada la mone-
da va caure del nostre costat, 
amb el gol a darrera hora, 
després de 7 partits  amb em-
pats a casa. Però ells van tenir 
la darrera ocasió que va evitar 
Sergi. Hagués pogut ser l’em-
pat. Agrair el suport de l’afició 
que va donar suport fins el fi-
nal. Estem en bona dinàmica. 

Hem de seguir”. 
Per la seua part, Jose Lopez, 
mister de l’Ampolla: “un partit 
molt complicat i que ho va ser 
més per l’actuació de l’àrbitre 
que va ser lamentable. El se-
gon gol local ve precedit per 
una falta molt clara. Ens vam 
quedar amb deu per dues tar-
getes i el criteri, en general, 
no va ser el mateix per tots 
dos equips. Pel que fa al par-
tit, dir que va ser molt disputat 
al camp d’un gran equip. Vam 
contrarestar el seu joc i vam 
tenir les nostres opcions. La 
llàstima és que la falta era molt 
clara i en la contra següent 
ens van marcar el 2-1, un gol 
que mai havia de pujar al mar-
cador. Vam anar molt limitats 
d’efectius però l’equip va do-
nar la cara i mereixia puntuar 
davant d’un rival, la Sénia, que 
juga força bé, que té bons ju-
gadors i que està en bona di-
nàmica.  Malgrat tot, en els 
darrers minuts Sergi Duran va 
tenir l’opció per empatar. Per 
mi hagués estat el més just”.

El Jesús i Maria es va 
avançar amb el 3-0, a la 

primera meitat

La Sénia puja a la 
segona plaça després 

de guanyar el R Bítem, 
dimecres (2-0)

Dimecres es va jugar el partit 
de recuperació. Un derbi in-
tens i amb gran ambient. Els 
dos equips van tenir els seus 
moments. Els de Bítem els 
van tenir a l’inici de la represa, 
reclamant dos penals i ge-
nerant una ocasió. A manca 
d’un quart, els canvis locals 
van revolucionar amb un Ro-
berto letal. La Sénia també va 
protestar un penal no xiulat, a 
Roberto. La jugada polèmica 
fou l’expulsió de Selu, porter 
visitant. Era groga. Roger va 

debutar. La Sénia va assetjar 
en els darrers minuts, marcant 
Ivan Gasparin (al 91) un gran 
gol amb el cap, a centrada del 
seu germà. Roberto, a porteria 
buida, va perdonar. Però al fi-
nal, amb el rival entregat, el 

propi Roberto va sentenci-
ar. Esclat d’alegria. La Sénia 
és segon. El R Bítem, que ha 
perdut els 4 darrers partits, va 
acabar crispat per decisions 
arbitrals. El 2-0 va ser massa 
càstig.   

Els aldeans es 
compliquen i el Móra 

la Nova s’il·lusiona. Va 
merèixer la  victòria
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Vilaseca-Gandesa, 3-0

El Gandesa va veure frenada la 
ratxa de quatre jornades sen-
se perdre amb la seua visita al 
camp del Vilaseca. 
Dani Guerrero, tècnic del 
Gandesa, comentava que “a 
la primera part ens van xutar 2 
cops i foren dos gols. Vam te-
nir dos errors de marques i el 
Vila-Seca els va aprofitar molt 
bé. A nivell ofensiu vam tenir 
la pilota però sense generar 
ocasions clares. A la segona 
part vam arriscar a la recerca 
del gol que ens pogués posar 
dins el partit i vam tenir ocasi-
ons que no vam Transformar. 
Però, a la contra, el Vila-seca 
va poder augmentar la dife-
rència. Era una bona opor-
tunitat per passar a l’Arboç 
i Aldeana i posar una mica 
de terra pel mig amb Ampo-
lla, però no ens va donar per 
aconseguir-ho. Destacar la 
feina de tot l’equip que fins i 
tot en el descompte, amb el 
3-0 al marcador, va treballar 
per aconseguir com a mínim 

L’Ulldecona va reaccio-
nar després de la golejada 
contra la Sénia i va fer-ho 
amb un triomf de prestigi al 
camp del tercer classificat i 
un dels equips capdavanters 
en esta segona volta. Un gol 
d’Adrià als 15 minuts va val-
dre els tres punts. L’equip 
faldut es va saber defensar i  
més a la segona meitat quan 
per la lesió d’Efren i la doble 
gorga a Grivingo, va acabar 
amb nou. Molt bona feina, i 
bona actitud. 
Serrano, mister de l’Ullde-
cona, estava satisfet perquè 
l’equip es va recuperar i va 
tornar a ser el mateix de fa 
unes jornades. “Molt bona 
actitud i jugant amb inten-
sitat contra un rival que 
ens va exigir molt durant 
la confrontació. Era la mi-
llor forma de respondre a la 
derrota a casa de la jornada 
anterior”. L’Ulldecona rebrà 
el Camp Joliu, en la propera 
jornada. 

Cambrils U, 3
Catalònia, 2

El Catalònia, cuer,  va perdre al 
camp del Cambrils en un partit 
en què va estar a l’altura, so-
bre tot a la segona meitat. A la 
primera els locals es van avan-
çar amb el 3-0. Castell i Alex 
van reduir distàncies al segon 
temps.
Cosido, mister del Catalònia: 
“una llàstima perquè vam fer 
una gran segona meitat en la 
que vam buscar capgirar el 
marcador. Del partit cal dir 
que vam començar bé però 
arran d’un tret dels locals des 
de frontal de l’àrea, la pilota 
va anar al braç de Xavi Royo i 
l’arbitre va xiular penal que fou 
l’1-0 al minut 4. El gol ens va 
afectar però l’equip va conti-
nuar donant la Cara. No obs-
tant, el Cambrils va aprofitar 
un desajusts nostre i ens va 
marcar el 2-0. Faltava poc per 
al descans i van ser uns minuts 
complicats i en una contra 
ens van fer el 3-0. Al descans 
vam ajustar i fer modificacions 
i els canvis van impulsar per 

donar-li la volta al partit. Vam 
estar bé, entrant per bandes i 
creant ocasions, pressionant 
dalt al Cambrils. Potser ells 
també es van relaxar però na-
tros vam reaccionar. Castell va 
fer el 3-1 i vam insistir i en el 
85 el juvenil Àlex Martinez va 
establir el 3-2. Vam continuar 
lluitant i, tot i quedar-nos amb 
deu, vam insistir fins el final,. 
Orgullós de l’equip, principal-
ment per la segona part. Però 
no vam poder puntuar i a més 
perdem a Castell i a  Martí per 
la propera jornada. Com fa 
setmanes que ho dic, continu-
arem lluitant fins al final”.

un gol. Aquesta setmana re-
cuperem Pau Ripoll, Dilla i 
Ñoño, que són 3 jugadors que 
ens aporten molt i tindrem la 
plantilla al complet per com-
petir al camp del Jesús Cata-
lònia”. 
Amb el Vilaseca, va tornar a 
jugar Virgili, als 41 anys. I va 
fer-ho marcant. 

El Gandesa visitarà en la 
propera jornada el 

Catalònia

Pobla, 0
Ulldecona, 1

Perelló-Amposta, 2-3
L’Amposta va fer un altre pas 
per ser campió en guanyar al 
camp del Perelló. Ara està a 15 
punts del segon i en resten 24. 
Per tant, està a 3 victòries. 
Abans del partit es va fer un 
emotiu minut de silenci en 
record a l’expresident Albert 
Mauri.
El partit va ser igualat però 
l’Amposta fou contundent a 
les àrees. Nico va avançar el 
líder. No obstant, de penal, 
el local Chimeno va empatar. 
El Perelló va jugar ben posat 
però dues accions a pilota van 
comportar els gols de Roger i 
Calleja. A la represa, amb l’1-3, 
els perellonencs es van abocar 
i una pilota de Pau en profun-
ditat la va aprofitar Chmeno 
per marcar el 2-3. Queava 
molt i els locals van assetjar la 
porteria i van donar feina Ma-
nel que va fer intervencions 
determinants. Al final, amb es-
pais i amb els canvis, l’Ampos-
ta va poder ampliar l’avantat-
ge generant ocasions. Al final, 
2-3.

Xavi Castillejo, tècnic del Pere-
llo: “l’equip va donar-ho tot i 
va lluitar fins el final. I no es 
pot demanar més als jugadors. 
És cert que al primer temps 
vam estar un xic permissius en 
dues accions a pilota aturada 
que ens van costar gols, però 
a la represa es va jugar amb 
intensitat i vam tenir les ocasi-
ons per empatar”. Ferran Simó, 
mister de l’Amposta: “l’equip 
va sortir molt bé i d’entra-
da penso que va ser superior. 
Primera meitat molt bona, as-
solint un avantatge d’1-3. A la 
represa, ells es van posar ràpid 
amb el 2-3 i la segona meitat 
va ser boja amb anades i tor-
nades. Hagués pogut arribar 
el 3-3 i també el 2-4 per sen-
tenciar. La incertesa del mar-
cador va fer que el partit estès 
ajustat i vam haver de treballar 
molt per sumar els tres punts 
que ens acosten a l’objectiu.
Valorar que tot i la distància 
de punts a la taula, l’equip no 
es va acomodar i va jugar molt 
concentrat fins el final”.   

la Cava-Flix, 1-1
Partit d’alt voltatge, molt intens 
amb alternatives i ocasions a 
les porteries, amb moments 
per tots dos equips. A la pri-
mera meitat el Flix va trobar-se 
còmode i va tenir més controla, 
gaudint d’ocasions. A la Cava li 
va costar però també va gene-
rar oportunitats que va evitar 
Viudez amb encert. A la re-
presa, després d’una opció ini-
cial dels visitants, la Cava va fer 
un pas avant. Va crear opcions 
que Centelles, porter flixanco a 
la represa per lesió de Viudez, 
va aturar. Una d’elles espec-
tacular. Malgrat això, va ser el 
Flix qui va avançar-se amb gol 
d’Adri Alonso, en posició més 
avançada. Adri, com altres ju-
gadors ara al Flix, va jugar amb 
la Cava la temporada passada 
quan el mister era Roca, actu-
alment també al club flixanco. 
Les celebracions d’Adri ja van 
pujar la temperatura del par-
tit. La Cava va empatar amb un 
penal molt protestat pels visi-
tants. Pere, a més, fou expulsat 
per les protestes. De la Torre 

va empatar. Els darrers minuts 
foren frenètics. El visitant Adri, 
que havia tirat la pilota fora 
perquè el local Eloi fos atès, va 
tenir un gest lleig de cara a la 
graderia. Els ànims es van es-
calfar. Enmig de tot plegat, el 
Flix va poder fer l’1-2. Paulino 
va evitar-ho. Al final, 1-1. 
Josep Arques, president del 
CD la Cava, lamentava la in-
cidència “provocada per un 
jugador del Flix que es va bai-
xar els pantalons de cara a la 
graderia. Farem les nostres 
al.legacions a la Federació. Pel 
demés va ser un partit molt 
disputat i força interessant, fins 
la incidència explicada. Vam 
intervenir perquè no passés 
res al final i així va ser”. Albert 
Alberich, president del Flix, la-
mentava “el penal que ens va 
privar de guanyar. No ha exis-
tit en cap moment. Pel demés, 
admetem el nostre jugador no 
va estar correcte amb el que va 
fer però també va ser trist que 
en acabar el partit no podíem 
accedir als vestidors”.     

1. Amposta
2. La Cava
3. Flix
4. Ametlla
5. Perelló
6. Masdenverge
7. Alcanar
8. Roquetenc
9. S Bàrbara
10. J i Maria
11. Camarles
12. Tortosa E
13. Xerta
14. Pinell
15.  Godall
16. Catalònia

69
41
58
48
48
39
46
36
39
34
35
37
31
26
27
12

16
23
36
20
39
31
37
31
40
42
41
39
44
48
53
86

60
45
43
42
40
33
29
29
28
27
26
23
23
19
15
4

1. Amposta
2. Ginestar
3. Corbera
4. Olimpic
5. Benissanet
6. S Jaume
7. Horta
8. Gandesa
9. La Cava
10. Campredó
11. Fatarella
12. La Galera
13. Tivenys
14. Ametlla
15.  J i Maria
16. Torre Esp.

59
68
61
39
51
35
43
42
33
35
35
33
36
27
25
16

17
35
23
21
46
27
30
50
48
40
41
49
56
49
46
57

54
48
47
39
38
35
33
31
31
26
26
24
24
18
15
7
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Ametlla, 4
Santa Bàrbara, 0
L’Ametlla ja porta 5 victòries 
seguides i té un partit ments, 
el que ha de disputar dimecres 
vinent a Camarles. Marc Brull 
(2) i Emma (2) van marcar. 
Xavi Subirats, tècnic de l’Amet-
lla: “els primers 20 minuts van 
ser del Santa que va dominar 
i es va poder avançar amb 
una ocasió de Balada. Poc a 
poc natros vam reaccionar i 
vam tenir el control del joc, 
sent clau que en dos minuts 
van marcar dos gols, de Marc 
i Emma. Vam arribar amb el 
2-0 al descans però no del tot 
contents amb el joc. A la re-
presa, aviat vam fer el 3-0 i el 
partit va quedar decidit. Vam 
seguir amb el control del joc 
i vam ampliar l’avantatge amb 
el 4-0. Segona part sense his-
tòria. Seguim amb l’objectiu 
d’acabar el més amunt pos-
sible”. Jordi Roda, president i 
tècnic del Santa: “sabíem que 
visitàvem el camp d’un molt 
bon equip, que juga molt bé. 
Natros en camp gran ens cos-
ta un mica i  més en una jor-
nada amb moltes baixes i cal 
destacar un altre cop l’aporta-
ció dels 5 juvenils. No obstant, 
durant els primers 35 minuts, 
ens vam tancar bé i vam tenir 
el partit dominat. Ells no van 
estar còmodes. Natros fins i 
tot vam tenir una ocasió molt 
clara de Balada que no vam 
saber aprofitar i una altra per 
banda de Toni. No obstant, 
van ser ells els qui van marcar 
i acte seguit ens van fer el 2-0 
que ens va afectar. A la represa 
l’Ametlla ja va dominar més. 
Només vam poder fer dos 
canvis, amb jugadors amb mo-
lèsties que van haver de jugar 
igualment. Vam aguantar com 
vam poder però ells van impo-
sar-se i van fer dos gols més.  
El proper partit coincideixen 
el primer equip i el juvenil del 
Santa i per això no podran anar 
els jugadors que farien falta de 
juvenil al primer equip”. 

Catalònia, 0
Godall, 2

Tortosa Ebre, 5
Pinell, 0

El Godall, penúltim classificat, 
va guanyar al camp del cuer, el 
Catalònia. 3 punts que mante-
nen les esperances de l’equip 
godallenc per intentar sortir 
del descens directe. 
Robert Avinyo, mister del Ca-
talònia: “un partit que pen-
so que el Godall va estar més 
ben plantat que natros, tot i 
que natros  vam començar bé 
i vam tenir dues opcions clares. 
El Godall va ser més contun-
dent i es va avançar amb el 0-1, 
una jugada en la que potser va 
haver fora de joc. Vam seguir 
lluitant però una pèrdua nostra 
al mig del camp va va suposar 
una contra i el 0-2 poc abans 
del descans. A la segona part, 
natros vam generar diverses 
ocasions, rematades de Ro-
bert, Òscar i de Bonet però no 
vam tenir sort de cara a por-
teria però penso que mereixi-
em alguna cosa més”.   
El Godall es va avançar amb un 
gol d’Aleix mentre que Joan 
Zaragoza va establir el 0-2 
abans de la mitja part. tant travat. Natros, tot i que 

era complicat donar continui-
tat al joc, vam tenir una oca-
sió en botes de Jordan. Però-
en general al primer temps no 
va haver molta claredat. A la 
represa vam modificar el sis-
tema. Vam disposar de més 
domini i possessió de pilota; 
vam arribar bé però ens va fal-
tar encert cara porteria. Vam 
fallar tres o quatre ocasions 
molt clares al final. Penso que 
l’arbitre no va afegir el que ca-
lia perquè van haver nombro-
ses interrupcions, va marxar la 
llum, va haver una picabara-
lla...ells van fer dos faltes molt 
fortes que nomes foren casti-
gades en groga. I cinc minuts 
després un dels jugadors va 
fer una altra entrada i no va 
amonestar-lo. En general, ens 
va faltar calma per resoldre. 
El nerviosisme per haver de 
guanyar es va notar”. Cristian, 
del Masdenverge: “partit molt 
igualat, molt intens. Natros 
vam buscar contrarestar el 
joc del Camarles i penso que 
vam aconseguir-ho. En gene-
ral, poques opcions. La sego-
na meitat va ser més bronca, 
amb moltes més interrupci-
ons. Natros ens vam dedicar 
a defensar el resultat. Ells van 
tenir les ocasions més clares, 
ja al final. Natros vam tenir-ne 
poques excepte accions a pi-
lota aturada i una rematada de 
Xavi. Vam conservar el resul-
tat i amb el bloc més baix vam 
respondre bé. Valorar l’empat 
i més tal com estàvem”. 

Llorenç Lozano, mister del J i 
Maria: “partit clarament mar-
cat per l’expulsió al minut 18 
del porter. De la falta ens van 
marcar el 0-1. I després ens 
van fer un gol en pròpia. Però 
a partir d’aquí partit de 10 dels 
xiquets, van competir com a 
jugadors de futbol. Molt forts 
i intensos en els duels. Abans 
del descans Regolf va fer fer 
l’1-2. I a la represa vam tenir 
opcions d’empatar però no va 
poder ser. Vam tenir l’empat 
a prop però 75 minuts amb 
un menys es va acusar. Per 
moments no semblava que 
estàvem amb un menys. La 
llàstima és que els errors ens 
penalitzen molt. Pero hem 
de seguir, amb esta actitud i 
esforç”.  L’afició local va re-
clamar un penal al 95. Mario, 
tècnic del Roquetenc: “victò-
ria important, contra un rival 
directe. Ens va costar molt 
entrar, tot i posar-nos per 
davant.  En una de les tran-
sicions que vam dur a terme, 
Morales va fer una vaselina i 
el porter va tocar la mà fora 
de l’àrea. De la falta vam fer 
el 0-1. A partir d’aquí vam te-
nir un parell d’ocasions més 
i en una d’elles Morales va 
marcar de cap. Ells recordo 
que van disposar d’una opció 
amb el 0-0 que va evitar Car-

Òscar Rumense, tècnic del 
Tortosa Ebre: “vam fer un 
molt bon partit com va re-
flectir el marcador. La victòria 
va ser merescuda. Vam do-
minar gairebé els 90 minuts, 
excepte alguna fase puntual. 
Vam arrencar bé, sent prota-
gonistes del joc i al 15 vam 
avançar-nos. Vam estar cò-
modes tot i que va haver una 
fase en què vam baixar in-
tensitat i ells foren més  do-
minadors. Fou important fer 
el 2-0 que ens va donar molt 
calma. Al descans vam parlar 
de que no ens podíem relaxar, 
que no podíem concedir. Vam 
continuar ben posats i domi-
nant i el tercer gol de penal 
al 60 ja va decidir. Important 
la victòria per deixar un rival 
directe un xic despenjat”. 
Marc (2), Loris, Àlex Margalef 
i Anton, de penal, van marcar 
els gols del filial roigiblanc. 
Pau Alegria, mister del Pinell: 

J i Maria, 1
Roquetenc, 2

los. També dir que als pocs 
minuts, després del 0-2, ens 
van fer l’1-2. A la represa, va 
buscar tenir possessions més 
llargues. Però no vam poder 
fer-les com desitjàvem. Ells 
van apretar molt i natros vam 
buscar transicions. El Jesús 
i Maria va tenir una ocasió 
clara en una falta que va evi-
tar Carlos. En definitiva, vam 
estar ben organitzats en de-
fensa i molt treballa per su-
mar un triomf important. A 
seguir, queda molt”.

Camarles, 0
Masdenverge, 0

“el resultat ho va dir tot. El 
Pinell no va estar a l’altura del 
que ens jugàvem. També dir 
que un partit marcat per les 
baixes, sobre tot en defen-
sa, tot i que vam recuperar a 
John. El Tortosa Ebre ens va 
passar per sobre.  Defensiva-
ment vam ser dèbils i a més va 
faltar actitud. Trist pel resultat 
però hem de seguir lluitant. 
Així mateix, comentar que a 
la primera meitat ells van fer 
dos gols però natros també 
vam tenir el nostre moment, 
disposant d’opcions. L’arri-
bada de Sufiane es va notar 
i ell va generar una arribada i 
un tret des del mig del camp. 
Però temps d’iniciar la segona 
meitat, d’una indecisió en un 
passe atràs, va venir el penal i 
llavors vam baixar els braços. 
Me va saber mal perquè vam 
sortir massa aviat del partit 
davant d’un Tortosa Ebre que, 
jugant així, se’n sortirà d’allí 
baix amb solvència. Felicitar 
el Tortosa i natros passar pà-
gina. Esta setmana tenim un 
partit crucial contra el Jesús 
i Maria, esperant recuperant 
gent”. 

Florin, mister del Camarles 
B: “un partit en el que natros 
havíem de sumar si o si. El 
Masdenverge va venir limitat 
d’efectius i va fer el seu plan-
tejament i va fer-ho bé amb 
un 5-4-1. El partit va ser bas-

Alcanar, 2
Xerta, 1

L’Alcanar va sumar un triomf 
valuós contra un Xerta atrevit 
que va generar però no va po-
der puntuar en un partit amb 
doble valor de punts.
Ruben Subirats, tècnic de l’Al-
canar: “tres punts molt impor-
tants. El Xerta va fer un bon 
partit i natros en general vam 
estar més espessos però tots 
els jugadors van fer un gran 
esforç i amb l’ajuda de l’afició 
vam sumar una victòria molt 
important. Es podria dir que 
natros vam tenir més eficà-
cia i això ens va comportar el 
triomf. A casa ens hem de fer 
forts. Vam patir perquè ells van 
apretar però l’equip es va de-
fensar força bé, i Aleix va estar 
encertat. També cal dir que en 
el darrer tram de la confron-
tació, amb espais, vam poder 
sentenciar amb un altre gol 
perquè les ocasions van existir 
per fer-lo”. 
Per la seua part, des del FC 
Xerta, comentaven que “la di-
ferencia va estar que l’Alcanar 
fou més efectiu a les àrees. 
Natros vam tenir les nostres 
opcions, però sense encert en 
els darrers metres. L’equip va 
ser atrevit i va fer una pres-
sió alta i va generar arribades. 
Però va ser l’Alcanar qui es va 
avançar amb l’1-0. A la represa 
només començar vam fer un 
pal i vam seguir treballant amb 
intensitat i moments de bon 
joc. Però ells en una bona ac-
ció individual van fer el 2-0. 
Vam continuar fins el final i si 
bé ells amb espais van gaudir 
d’ocasions, natros vam tornar 
a tenir les nostres. La llàstima 
fou que el gol va arribar ja en 
temps afegit i no vam poder 
assolir l’empat. Un empat que 
va poder ser el més just tal 
com va anar la confrontació”. 
La situació, amb l’amenaça de 
les possibles compensacions, 
s’està ajustant pels equips a la 
part baixa de la taula. Per això 
ara, en general, els punts te-
nen doble valor. 

Suspensió 
del Fatarella-

Ametlla
A l’Ametlla hi havia malestar: 
“per motius diversos, divendres 
vam veure que no disposàvem 
de suficients efectius per jugar. 
Estàvem disposats a fer-ho amb 
10 però no podíem arribar-hi. 
Plantegem la suspensió. Però 
ens van dir que no se suspenia 
el partit.  Diumenge matí vam 
tornar a comunicar la situació 
per ajornar el partit. Però ens 
van tornar a  dir que no.  Pen-
sem que no van voler competir 
els punts. A més, l’any passat 
ens van demanar un canvi per 
festes a la Fatarella i vam accep-
tar-lo”. Des de la Fatarella acla-
rien que “ens van comunicar la 
situació el divendres a les 20.30 
hores. L’equip estava entrenant 
i vam plantejar-ho. I la veritat 
és que no anava bé. Després el 
partit s’hauria de jugar a Setma-
na Santa o el dia 1 de maig. En-
tre setmana al camp nostre no 
es pot jugar de nit. Ens va sa-
ber molt de mal perquè sempre 
hem acceptat canvis, però no 
es podia”. 
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4A CATALANA

En la 18ena jornada de la Divisió d’Honor, al grup 3, l’Amposta es 
va imposar al Riudecanyes per 1-5 i el CFS Roquetes va perdre 
contra el Maials per 3-8. L’Amposta és quart i el Roquetes sisè. 
A la lliga de Primera divisió, jornada 16, els resultats foren: Cap-
çanes-Alcanar 3-6; Futsal Tortosa-Hostal de l’Anton de Batea 
2-2; Ascó-Flix 4-1; Móra d’Ebre-Experience Amposta 2-8; Ra-
pitenc-Vandellòs 6-2; Móra la Nova-Tivissa 3-3. Alcanar és lí-
der amb 42 punts. El Futsal Tortosa és segon amb 37 i un partit 
menys. 

Futbol femení

Jornada 14
Vinaròs-Aldeana 5-2
Canareu-Tortosa ajornat
Perelló-la Plana 0-3
Ametlla-Alcanar 0-1
Rapitenca-Amposta 4-2
L’Alcanar és líder amb 29 
punts, seguit per la Rapitenca 
amb 28 i el Roquetenc amb 
26. L’Amposta és quart amb 

A la segona divisió, futbol-11, jornada 20, l’Aldeana es va imposar 
en el derbi contra el Roquetenc per 2-0. El Gandesa va perdre 
al camp del Riudoms 3-2. Pel que fa a la lliga futbol-7 Terres de 
l’Ebre, 17ena jornada, els resultats foren: Ampolla-Amposta 0-8; R 
Bítem-Perelló 3-1; Tortosa Ebre-Olimpic 9-2; F Alcanar-la Plana 
10-0. Rapitenca-Campredó es jugarà dimecres dia 27. El Femení 
Alcanar, més líder, amb 48 punts. El Perelló, segon a la taula, en 
té 37 amb un partit menys. 

24 i el Tortosa cinquè amb 
23.  Alcanar i Rapitenca tenen 
un partit més. 
La Propera jornada, la 15
La Plana S Bàrbara-Canareu
Tortosa-Roquetenc
Amposta-Ametlla
Alcanar-Vinaròs
Aldeana-Perelló

Centre Esports 
Tortosa

El sènior masculí va descan-
sar el cap de setmana passat. 
L’equip ja vam informar la 
setmana passada que ha as-
solit la permanència. 
Pel que fa al juvenil masculí, 
va guanyar el Canovelles per 
39-28. 
El cadet va empatar a casa 
contra el Sabadell per 38-38.
I finalment, l’infantil masculí, 
en la lliga catalana, va perdre 
a casa contra l’Handbol Club 
Sabadell per 23-48.

El sènior cau davant el segon 
classificat, el Montmeló, en 
un partit molt intens (23-32) 
Les visitants es van distanciar 
a la primera meitat 7 gols en 
el marcador (9-16). 
A la segona part, tot i  la llui-
ta, no es va poder compen-
sar la desigualtat de la pri-
mera part. I això unit a certes 
decisions arbitrals polèmi-
ques va acabar de desesta-
bilitzar els dos equips.

Club Handbol 
Amposta

Important i treballada victò-
ria del sènior femení enfront 
del Vilamajor (30-27). L’Am-
posta afrontava un dur partit, 
amb les baixes per lesió de 
llarga durada de Sílvia Do-
mingo, Jèssica Bertomeu i 
Rosa Palmer, i també la baixa 
de Julieta i per la seva lesió 
al genoll. A més, la portera 
Marta Gálvez es va lesionar 
als primers minuts.
Amb tot, partit igualat arri-
bant-se al descans amb un 
13-15 favorable a l’Amposta.
A la represa, destacar els nou 
gols de Maria Ventura, junta-
ment amb Micaela i Andrea 
Haro amb sis i cinc gols Res-
pectivament. Però sobretot 
el compromís de tot el bloc, 
amb Laia Ferré sota els pals 
amb onze aturades, l’esforç 
de Núria  Ventura amb la 
mixta a la segona meitat, la 
contundent defensa de tot 
l’equip i l’esforç en atac, amb 
constants contres que res 
podia fer el Vilamajor. Arri-
baríem al final amb el resul-
tat de 30-27.
Per la seua part, el sènior 
masculí va empatar a la pista 
del Panteres Grogues 27-27.

Club Volei 
Roquetes

L’equip de Súperlliga 2 va 
aconseguir una importantís-
sima victòria davant el potent 
UD Eivissa vòlei per 3-0 (25-
19; 25-23 i 25-23).
El començament del partit 
fou molt favorable per als lo-
cals, agafant una diferència al 
marcador i tancant-lo amb 
un 25-19. 
Al segon set l’equip  eivissenc 
va mostrar una millor versió, 
però el bon nivell dels locals 
va donar un màxim resultat. 
Finalment, després de molta 
lluita i igualtat, els de Roque-
tes van poder tancar el set 
per 25-23. El tercer va ser de 
l’equip eivissenc, arribant es-
tar 17-22. Llavors va haver-hi 
reacció roquetera. Amb Ma-
teo des del servei i un im-
pressionant joc en defensa 
d’Isak donaven la possibilitat 
de remuntar el set amb un 
Edgar molt eficaç al contra-
atac. Finalment un parcial de 
7-0 va donar la primera pilota 
de partit i Edgar va sentenciar 
el partit i una victòria somia-
da i molt treballada per acon-
seguir l’objectiu de la perma-
nència.
Facebook Club Volei Roquetes.

Handbol Club 
Perelló

Veterans. Jornada 14

Futbol sala

J. i Maria, 0
Corbera, 2

Carles, mister del Jesús i Maria 
C, “partit molt intens en el que 
vam fallar el que no està escrit. 
Ells van ser més contundents  
Vam ser superiors quant a oca-
sions. Les van crear clares. Un 
resultat just hagués estat un 
3-1. I al final no vam marcar i 
ells van sentenciar”. 3 juvenils 
van ser titulars.  Des de Corbe-
ra admetien que “la diferència 
fou l’efectivitat. Pensem que 
un empat o una victòria local 
hagués estat més justa, però la 
pegada de Marcos va decidir.

La Galera, 1
Tivenys, 2

gar ben posat si bé els locals, 
tot i que els hi va costar, tam-
bé van generar possibilitats. 
A la represa, el Tivenys va ser 
contundent i en pocs minuts 
es va avançar amb els gols de 
Pere i de Paco. La Galera, amb 
precipitació, es va abocar però 
el Tivenys va estar molt ferm 
en defensa i va contrarestar 
els intents dels locals que, no 
obstant, van tenir ocasions, El 
Tivenys a la contra també va 
poder decidir. El gol local, de 
Lamin, va arribar ja en temps 
afegit. 

La Cava, 0
Olímpic, 4

L’Olimpic es va refer després de 
dues derrotes. Baltasar, mister 
de la Cava: “a la primera meitat 
no vam interpretar el que haví-
em de fer. Sobre els 30 minuts 
vam ajustar el que ens manca-
va però ja perdíem 0-3. Vam 
regalar dos gols i un penal que 
es va repetir quan el porter el 
va aturar. A la represa vam estar 
molt millor. Orgullós de l’equip 
però ens va faltar encert”. Òs-
car Lahoz, tècnic de l’Olimpic, 
valorava “el triomf i el treball. 
Vam fer una primera part molt 
completa, i van ser contudents 
a les àrees. El rival cal dir que a 
la represa va fer mereixements 
per marcar”. 

Benissanet, 2
Ginestar, 1

El derbi va generar molta ex-
pectació. Ramon Grau, mister 
del Benissanet: “victòria molt 
treballada davant d’un gran 
equip. Vam sortir ben posats i 
així vam tenir diverses ocasions. 
Després el joc es va igualar i ells 
també van generar opcions. A 
la represa, no vam ser d’entra-
da tan intensos i ells van sortir 
enxufats. Estàvem posats però 
a 75 ens van fer el 0-1. El gol va 
fer mal però l’equip va reaccio-
nar i Ricard va empatar al 85. I 
amb un penal Barru va marcar 
el 2-1 que va comportar eufò-
ria. Portem tres victòries Segui-
des. Hem de seguir”. En els dar-
rers minuts es va reclamar un 
gol fantasma a la porteria local 
però la pilota no va entrar. Del 
Ginestar es considerava que “el 
penal va ser inexistent i ens va 
condemnar a una derrota in-
justa”. El Ginestar, segon, rebrà 
el líder diumenge. 

Amposta B, 1
S Jaume, 0

L’Amposta B és més líder 
després de guanyar el Sant 
Jaume.  A la primera meitat, 
els locals van dur la iniciati-
va però no van tenir claredat 
perquè el Sant Jaume esta-
va ben col.locat Malgrat això, 
el líder va crear dos opcions 
clares, una d’elles la va evitar 
Llàtzer, porter visitant, amb 
encert. El Sant Jaume va dis-
posar d’una situació a l’inici 
del partit i d’una altra al final 
de la primera meitat amb una 
pilota profunda que Xavi no va 
poder aprofitar. 
A la represa, aviat, un tret del 
local Josep Ortí va suposar l’1-
0. El Sant Jaume va reaccionar 
i va tenir una triple ocasió en 
una jugada inverosímil plena 
de rebots sota la porteria lo-
cal. Joan Marc, porter ampos-
tí, va evitar també un tret col.
locat de Pardo. L’Amposta va 
haver de sofrir però va fer-ho 
i al final va sumar una victòria 
davant d’un Sant Jaume que, 
amb bona proposta, va deixar 
bones sensacions. 

Torre de l’Espanyol, 2
Campredó, 0

La Torre de l’Espanyol va gua-
nyar el primer partit de la tem-
porada. Al Campredó li va cos-
tar adaptar-se al partit i, a més, 
quan va tenir opcions per en-
trar-hi, no va disposar d’encert. 
La Torre de l’Espanyol, en can-
vi, es va avançar i va treballar 
força bé, conservant l’avantat-
ge i disposant de situacions per 
decidir. I així va ser al minut 73 
amb el gol d’Oriol. El triomf és 
un premi a esta nova etapa. 

Horta, 4
Gandesa, 1

L’Horta va sortir intens i al mi-
nut 8 ja guanyava 3-0. El Gan-
desa, amb el 2-0, va tenir una 
ocasió clara. Amb el 3-0m el 
Gandesa es va imposar i Aitor 
va tenir feina. A la represa, els 
locals van aguantar i amb els 
minuts el partit es va travar. 
El Gandesa es va quedar amb 
nou. Va reduir distàncies i ho 
va intentar però l’Horta, amb 
un gol des de fora de l’àrea va 
sentenciar amb el 4-1. Els lo-
cals van considerar que la vic-
tòria era justa mentre que els 
visitants es van mostrar dis-
conformes amb l’àrbitre.

La Galera va començar bé, i va 
tenir una clara opció. El partit 
es va igualar i el Tivenys va ju-
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  ÒSCAR RUMENSE (TORTOSA E.)

TOP SECRET

CF LA SÉNIA: UNA DIRECTIVA 10
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
AQ

U
IN

 C
EL

M
A

Gran moment d’aquest 
club que, fins ara, viu la 
quarta millor campanya 
de la seva història. Amb 
molt de treball, el futbol 

base ressorgeix i el primer 
equip està gairebé a la 
Champions. D’esquerra 
a dreta: Carlos Navarro, 

Marta, Pau, Francesc, 
Dani, Miguel Angel, Voro, 

Juan Ramon i Eduardo. EQUIP DE LA SETMANA: MÓRA LA NOVA.
SI GUANYA ESTA SETMANA CONTRA L’ESPANYA 

CANONJA, FARIA UN PAS DE GEGANT PER PODER 
SALVAR-SE. CREC QUE GUANYARAN. EL SECRET 

SERÀ ANAR A UNA ERMITA DE MÓRA LA NOVA.

·La Sénia va trencar el malefi-
ci del seu camp on portava sis 
partits empatats. Callarisa està a 
prop de ser el màxim artiller de 
la història. Propera jornada, par-
tidàs al camp del líder Camarles 
(aposto perquè hi haurà cinc 
gols en el partit). Ull a la Sénia 
que no ha empatat ni un par-
tit fora i ha sumat vuit victòries 
com a visitant. L’equip d’Albert 
Bel és l’únic que no ha perdut 
cap partit esta segona volta.
·Vaig dir que la segona catala-
na seria molt igualada i ja veuen 
està com un xiclet: del lloc 2 al 
8 només 4 punts de diferència.
·Aldeana, Ampolla i Gandesa van 
perdre (tots tres han fet canvis 
de tècnics). S’escapa del des-
cens el Cubelles. Només Arboç 
voreja la cinquena plaça. Perill  
total per als equips ebrencs. 
·Que passaria si baixen quatre 
equip ebrencs de segona Ca-
talana. Molt fàcil: desastre a la 

tercera catalana amb cinc des-
censos. 
·Partit de Champions: La Sé-
nia-Remolins Bítem. Fou de gran 
qualitat, semblava un partit de 
tercera divisió. Des del remo-
lins-bitem diuen que fou un atra-
cament a mà armada, dos penals 
no xiulats i una injusta expulsió de 
Selu. Per la Sénia va entrar Rober-
to a la segona part i va incendiar 
el partit. Camp ple fins a la ban-
dera i molts entrenadors d’altres 
poblacions. I la Sénia que puja a 
la segona plaça.
· No hi ha fantasmes, és una re-
alitat. A un equip els arbitratges 
li van en contra i ja portem unes 
quantes setmanes així.
·Aguantarà la pressió de ser líder 
el Camarles? No ho sé, va perdre 
a Jesús i Maria camp en el que 
només l’Ulldecona ha guanyat. 
L’equip de Carlos va ser reactiu 
a la represa, amb el 3-1, però la 
pilota no va voler entrar.

·Un jugador de Tercera catalana 
no va tenir una actuació gaire es-
portiva baixant-se els pantalons 
davant dels aficionats locals.
· Només cinc equips esta tempo-
rada han fet dos gols a L’Ampos-
ta. I el Perelló ho ha fet dues ve-
gades i Chimeno va marcar dos 
gols i ja porta 22 dianes.
·Vols aprimar-te? Pues fes d’en-
trenador. Molts misters el dia del 
partit perden dos quilos. Si gua-
nyen no dormen de l’emoció i 
si perden dormen malament. Hi 
ha un entrenador que em diu “jo 
cada temporada perdo anys de 
vida”.
· La Rapitenca va perdre una 
oportunitat d’or contra el cuer 
que el va guanyar a casa seva, 
potser Jordiet en aquest partit 
hauria hagut de ser més agres-
siu. En tot cas va admetre que 
la primera meitat es va tirar i que 
l’equip no va estar a  l’altura en 
este periode.
· Orgull del Catalònia que perdia 
3-0 contra el Cambrils Unió i i va 
marcar dos gols, un del juvenil 
Àlex, jugador amb gran projecció.

· Jo sabia que el Tortosa-Ebre 
se salvaria; amb la victòria d’esta 
setmana fa un pas de gegant. Se-
güent campanya ja buscarà cotes 
més altes. El seu mister Pepe ha 
de renovar per a la futura campa-
nya, depèn d’ell que digui si o si.
· L’Ulldecona va reaccionar de 
la derrota en el derbi contra La 
Sénia. Esta setmana no només 
va guanyar si no que va trencar 
la ratxa de la Pobla de Mafumet. 
Destacar el seu killer Tortajada 
que porta 9 gols en 12 jornades, 
gran encert de Serrano de fit-
xar-lo. Alerta a la dada: aquesta 
setmana mitjana de tota la plan-
tilla 20,8 i el més veterà 25 anys.
· Un club de 2a catalana de les 
TTEE va demanar un favor a un 
equip de 1a Catalana de Tarra-
gona perquè deixessin entrenar 
un jugador de la seva plantilla 
perquè durant la setmana viu a 
Tarragona. El club va accedir i el 
jugador porta tota la temporada 
entrenant-hi. El mateix club de 
les TTEE ha trucat a diversos ju-
gadors de l’equip de Tarragona 
sense comentar-ho, i fins i tot 

ha acabat fitxant un jugador 
seu.
·L’exjugador del Nàstic, Ascó i 
Tortosa, Virgili, alta a Vilaseca i 
ja va marcar, amb 41 anys.
· La fe mai no s’ha de perdre, 
recordo el Valls a 1a catalana 
la temporada 17/18 que era úl-
tim classificat amb tres punts 
a la primera volta i a la segona 
gairebé se salva aconseguint 
21 punts. Aquesta temporada, 
el Catllar tota la campanya en 
descens i en les últimes 9 jor-
nades és tercer millor equip.
· Ja es rumoregen primers 
noms per a la futura directiva de 
l’Ampolla: Aitor, Gerard Capera i 
Lluis Cabrera.
· Súper Michel, abans era no-
tícia només a l’Ebre. Ara el seu 
programa arriba a Tarragona 
amb els afaires del Vilaseca i La 
Floresta. Ell aguanta el tipus per 
això les de James Bond són les 
seues pel.lícules favorites.
· Marc Brull, de l’Ametlla, ja ha 
superat la marca de la passada 
campanya. Ara  ja porta 14 gols, 
aquest noi val or.

JUNTA DIRECTIVA DEL CD LA CAVA CF TORRE DE L’ESPANYOL

Esta temporada ha tornat el futbol a la Torre de l’Espanyol. Un punt de partida 
a un projecte que diumenge va tenir el premi a la perseverança, la lluita i la 

paciència amb el primer triomf en la lliga.

XAVI NAVARRO
(Ulldecona)

ALEXIS
(Móra la Nova)

MARCO
(Tortosa Ebre)

MIQUEL 
(Alcanar)

ANTON
(Tortosa Ebre B)

BARRUFET
(Benissanet)

EMMA
(Ametlla)

ALEIX LEÓN
(Godall)

CALLARISA 
(La Sénia)

DAIZ
(Roquetenc)

PACHU
(Rapitenca)

MARC ASPA
(Tortosa Ebre)

GALLEGO
(J i Maria)

MARTÍ 
(Masdenverge)
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COLIFLOR
AMB SAFRÀ

- En una olla amb aigua i sal bu-
llirem la coliflor durant uns 10 o 
15 minuts.
- Acabada la cocció, colarem 
(reservant el brou), arrebossa-
rem i fregirem.
- Quan la coliflor estigui daura-
da per tots dos costats, la reser-
varem.
Mentrestant, rentarem i pelarem 
la ceba i la tallarem en làmines o 
en daus, al gust de cadascú.

- En una paella fregirem la 
ceba fins que estigui escalfada, 
moment en el qual afegirem el 
safrà i remourem.
- A continuació, posarem una 
cullerada de farina, el formatge 
ratllat i el brou que ha sobrat 
de la cocció de la coliflor.
- Remourem tot i cuinarem a 
foc lent durant uns 20 minuts.
- Servirem tal qual, o tritura-
rem la salsa.

INGREDIENTS:

· 1 coliflor
· 1 ceba.
· 50 g de formatge ratllat.
· Brins de safrà.
· Oli.
· Sal.
Per a l'arrebossat: farina i 1 ou.

PREPARACIÓ:
- Rentarem la coliflor i la talla-
rem en rams.

La coliflor admet moltes altres opcions a més de bullida o gratinada que és com normalment es 
consumeix. Aquesta recepta és senzilla, econòmica i farà que vegis aquesta verdura des d'una altra 

perspectiva, la qual segurament, et sorprendrà.
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
publicitat@mesebre.cat

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

A la feina sents que 
alguna cosa no en-
caixa i potser hauràs 
de protegir-te d'un 
company que no 
juga net. Gaudeixes 
més de quedar-te a 
casa, fent activitats 
que t'agraden.

aquari
21/01 al 19/02

T'agradaria viure 
d'acord amb les 
teves idees i si el teu 
entorn no t'entén, 
cerques amistat amb 
gent com tu. Dies de 
més desplaçaments 
o fins i tot pots fer 
un viatge.

sagitari
23/11 al 21/12

En l'amor tens les 
coses més clares i 
no vols perdre el 
temps. Pots sentir-te 
revigoritzat i amb 
ganes de moure't. Tal 
com intueixes, una 
amistat pot no ser 
del tot sincera.

escorpí
24/10 al 22/11

Saps que hi ha 
persones que neces-
siten ajuda i penses 
a apuntar-te a un 
voluntariat. Algú del 
teu passat senti-
mental et ve al cap i 
t'agradaria tornar a 
contactar-hi.

balança
24/09 al 23/10

El Sol entra a Casa 
VII i obre una etapa 
de més activitat 
social. Si no tens pa-
rella, pots despertar 
l'interès d'algú. Bon 
trànsit per donar-se 
a conèixer o fer 
publicitat.

àries
21/03 al 20/04

PER MOLTS ANYS! 
El Sol ha entrat al teu 
signe i comença un 
nou període. Amb 
Mart per Casa XII 
pots estar una mica 
inquiet. Penses en un 
canvi de feina, però 
encara no mous res.

cranc
22/06 al 23/07

La Lluna Plena a la 
teva Casa IV pot 
activar assumptes 
familiars que estaven 
aparcats. També 
podries gaudir d'un 
bon àpat amb alguns 
parents o amb els 
amics de sempre.

verge
24/08 al 23/09

Despeses extra. Si 
tens nens, sortiu 
de compres i us ho 
passeu bé. Possible 
trobada al voltant 
d'una taula per parlar 
de negocis o de 
feina. Planeges un 
viatge satisfactori.

taure
21/04 al 21/05

Si hi ha una guerra 
oberta amb algú, 
intentes fer les 
paus i si això no és 
possible, poses dis-
tància. Fas algunes 
compres per la casa 
per fer-la més bonica 
i confortable.

peixos
20/02 al 20/03

Algú pot posar-te a 
prova, no caiguis al 
parany. Confia més 
en la teva intuïció, 
que és prou potent. 
Canvis en els hàbits 
diaris, com ara la 
dieta, et faran sentir 
millor.

lleó
24/07 al 23/08

Els teus pensaments 
estan en un altre 
lloc perquè t'has 
enamorat d'algú 
que viu lluny. Re-
força més la segure-
tat a la xarxa i vigila 
les teves coses al 
transport públic.

bessons
02/05 al 21/06

S'obre una nova eta-
pa al sector laboral. 
Podria ser l'hora 
de treballar pel teu 
compte. Molta ener-
gia que hauràs de 
gestionar. L'esport 
i la meditació seran 
bons aliats.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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FRANCESC ARASA
ALCALDE DE L’AMPOLLA
“TENIM UNA POBLACIÓ MOLT TURÍSTICA I MOLTS 
ATRACTIUS PERQUÈ ENS VINGUIN A VEURE”

L’Ampolla, a la comarca del 
Baix Ebre, és la porta del 

Delta en la qual es combina 
paisatge, gastronomia, cultura, 
i una població agradable per 
visitar-la tot l’any.

El seu alcalde, Francesc Arasa, 
ens explica els projectes de fu-
tur previstos per a la població en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Alcalde, com valores aquest 
primer any de mandat muni-
cipal? 
Doncs molt bé. Estem aplicant 
el programa de govern amb les 
accions previstes i, al mateix 
temps, continuem les obres que 
van començar el mandat passat i 
que volem portar a terme al llarg 
d’aquesta legislatura.
Quin és el projecte o pro-
jectes estrella previstos per 
l’Ampolla?
Doncs diversos, per exemple, 
l’arranjament de accés a la po-
blació que condueix al carrer 
principal d’entrada a l’Ampolla; 
la millora de la piscina munici-
pal que tindrà aigua salada, en 
la qual instal·larem plaques fo-
tovoltaiques d’autoconsum; la 
remodelació de la zona lúdico- 
esportiva, amb la creació d’un 
espai jove, l’arranjament per tenir 
un accés més fàcil; la creació de 
la Casa de la Cultura, i també els 
aparcaments i les àrees de lleure 
dins d’aquesta zona lúdica. Tam-
bé la posada en marxa, al cos-
tat de la ciutat esportiva, d’una 
zona de serveis per a la creació 
i ubicació d’empreses del poble. 
Aquestes serien algunes de les 
obres que tenim en cartera.
Com esteu gestionant el pri-
mer pressupost municipal 
aprovat aquest mandat?
És el més elevat de la història de 
l’Ampolla. Són 6.777.000€ que 
permetran un increment molt 
important de la inversió. També 
en la vessant social per a totes 
aquelles activitats que podem 
fer per ajudar a la gent més ne-
cessitada, des de l’aportació al 
banc d’ajudes per als llibres es-
colars, ajuts de 300€ anuals que 
aportem amb caràcter d’urgèn-
cia per a les persones que ne-
cessiten un ajut puntual. També 

paguem, per exemple, el menja-
dor i el transport escolar, etc. És 
molt important aquesta vessant 
social, i aquest increment en la 
inversió, que és d’un 133%.
Un 133% és molt per una po-
blació com l’Ampolla, amb 
3600 habitants... 
Sí, la inversió és molt important. 
Al juliol i agost arribem a una 
punta d’entre els 14 i 15.000 ha-
bitants i pràcticament multipli-
quem per 4 la població, perquè 
l’Ampolla és una població molt 
turística amb molts atractius: un 
espai natural com és el GR92, la 
Llacuna de les Olles, una gas-
tronomia esplèndida, una cuina 
que és un dels actius que estem 
potenciant, donant resultats ex-
traordinaris.
Fa pocs dies heu celebrat les 
jornades Gastromar. Com 
han anat? 
Aquesta ha sigut la 4a edició 
d’aquestes jornades que tenen 
la voluntat de promocionar el 
peix de roca, el producte de 
proximitat, una cuina orientada 
a potenciar el sector pesquer. 
Passa el mateix amb les Jornades 
de la Galera que es van iniciar 
fa uns quants anys a diferents 
pobles. En general estem molt 
contents de com han anat les 
jornades, i seguirem apostant 
per la cinquena edició de cara a 
l’any que ve.
Cal entendre que l’Ampolla 
és una població preparada 
per rebre moltes persones a 
tots els nivells?

Sí, i com que a tothom li agra-
da que la seva població estigui 
neta, endreçada i que llueixi, 
tenim subcontractada una em-
presa de neteja. La ciutadania 
valora moltísism la neteja que 
procura aquest ajuntament, 
també a nivell d’urbanitzaci-
ons. A part, hem comprat una 
màquina de netejar carrers per 
reforçar encara més les urba-
nitzacions. Estem contents i la 
gent ens ho valora. És dels as-
pectes millor valorats del nos-
tre poble.
Un altre tema important 
fa referència a la transició 
energètica. Com ho teniu a 
l’Ampolla?
Som sensibles i sempre bus-
quem alternatives a l’actual 
sistema. Hem instal·lat plaques 
solars a l’edifici de l’Ajunta-
ment, i el mes que ve adjudi-
carem la instal·lació de pla-
ques solars a la llar d’infants, al 
col·legi i al pavelló municipal. 
A banda, per als particulars i 
empreses, l’Ajuntament re-
baixa en un 95% l’import del 
permís d’obra, i un 30% de l’IBI 
durant 4 anys amb un topall 
de 300€ per any. Des que l’any 
passat vam aprovar aquestes 
bonificacions hi ha hagut 56 
peticions d’usuaris que pa-
garan un 30% menys d’IBI els 
propers 4 anys.
En aquesta època de seque-
ra s’han trobat fins a 6 fuites 
d’aigua a l’Ampolla. Ja es-
tan arreglades?

Sí. L’empresa concessionària 
d’aigües cada any fa una revisió 
de les canonades per detectar 
desperfectes que hi pugui haver. 
Aquest any, davant la situació de 
sequera, la revisió ha sigut més 
exhaustiva i s’han trobat 6 fuites, 
sobretot a les urbanitzacions. 
Afortunadament eren petites, 
poca cosa, però eren 6 fuites 
que ja estan reparades. A més, 
quan s’han fet les obres del pas-
seig marítim, l’Ajuntament hem 
aprofitat per canviar la canona-
da, que era molt antiga. Cada 
any anem fent millores. A partir 
del 2025 l’empresa concessi-
onària haurà de fer una sèrie 
d’obres que estan valorades en 1 
milió d’euros per a 4 anys, amb 
una gran millora de les canona-
des actuals.
Fa una setmana es va cele-
brar una reunió bipartida 
Estat-Generalitat per avançar 
les obres al delta. Com va 
anar la reunió amb la minis-
tra Ribera i el conseller Mas-
cort?
En aquesta reunió se li va plan-
tejar a la ministra i al conseller la 
necessitat d’accelerar els treballs 
de protecció del delta, perquè 
han passat 4 anys del temporal 
Glòria i el delta encara està tocat 
de mort. Si vingués un altre tem-
poral ho passaríem malament. 
Cal fer més accions i més ràpid.
Es va parlar de la renaturalit-
zació de la platja de l’Arenal, 
que és la que us toca més a 
la vora?

Així és. El temporal Glòria va 
canviar la dinàmica dels cor-
rents i va fer que l’Arenal, que 
havia anat en regressió els 
darrers tres anys però s’anava 
mantenint i recuperant sorra, 
canviés la dinàmica i l’equilibri 
de l’interior de la badia. El Glò-
ria va fer un esvoranc immens 
transportant la sorra a la Punta 
del fangar. Això fa que sigui im-
possible recuperar-se de forma 
natural. Amb
la ministra, fa 8 o 9 mesos, 
vam parlar de renaturalitzar el 
passeig, eliminar la circulació 
i recuperar 70 o 80 metres de 
platja amb la construcció d’al-
gun dic submergit. Ara bé, per 
decidir l’actuació cal primer 
fer l’estudi i el projecte. Tenim 
clar que volem renaturalitzar 
el passeig perquè les persones 
puguin circular més còmoda-
ment.
Hi ha un primer calendari 
marcat per aquestes actua-
cions?
Encara no. Probablement 
s’adjudiqui l’estudi i el projec-
te constructiu abans de l’es-
tiu. Llavors s’ha d’elaborar el 
pressupost, l’estudi d’impac-
te ambiental, i després l’obra. 
Calculo un mínim un any i mig 
o dos anys, perquè aquestes 
coses són complicades. El més 
important és que el passeig es 
transformarà i es recupera-
rà la platja de l’Arenal, amb la 
qual cosa, conservarem l’actual 
morfologia del delta. El passeig 
serà de sorra, terra i vegetació, 
alineat amb el Parc Natural del 
Delta, la Llacuna de les Olles i 
les dunes. S’integrarà molt més 
en el paratge natural.
Alcalde, quin munt de pro-
jectes i de millores per a 
l’Ampolla...
Sí, la nostra voluntat és estar al 
costat de la gent i al seu ser-
vei. A l’Ampolla tenim cultura, 
paisatge, estem en un enclava-
ment molt interessant. Moltes 
cites d’agenda, un teixit asso-
ciatiu molt important a nivell 
cultural, esportiu, social... Tot 
plegat, des de l’Ajuntament, 
procurem protegir-ho i fer-
ho créixer perquè és el nostre 
principal actiu i la mirada més 
segura cap al futur.
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